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   P r o t o k ó ł  Nr XXV/12 
 
 
Z sesji Rady Miejskiej w Parczewie odbytej w dniu 30 października 2012 r. pod 

przewodnictwem pana Henryka Szycha – Przewodniczącego Rady Miejskiej  

w Parczewie. 

Na stan 15 radnych Rady Miejskiej, zgodnie z listą obecności w obradach sesji 

udział wzięło 14 radnych. Nieobecny radny Sokołowski Sławomir– 

usprawiedliwienie dołączone do protokołu. 

Obrady sesji protokołowała p. Danuta Sadłowska – inspektor w Referacie 

Organizacyjno-Prawnym. 

 
Ewidencja podjętych uchwał 
 
Lp Nr uchwały Uchwała w sprawie 

1. XXV/156/2012 nadania nazwy ulicy połoŜonej w granicach administracyjnych 
miasta Parczewa 

 2. XXV/157/2012 uchwalenia rocznego programu współpracy Gminy Parczew  
z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami 
prowadzącymi działalność poŜytku publicznego na 2013 r 

3. XXV/158/2012 przyjęcia Programu wspierania rodziny dla Gminy Parczew na 
lata 2012-2014 

4. XXV/159/2012 zmieniająca uchwałę w sprawie Gminnego Programu 
Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 
2012 r. 

5. XXV/160/2012 zmieniająca uchwałę w sprawie Gminnego Programu 
Przeciwdziałania Narkomanii na 2012 

6. XXV/161/2012 udzielenia pomocy rzeczowej Powiatowi Parczewskiemu 

7. XXV/162/2012 udzielenia pomocy rzeczowej Powiatowi Parczewskiemu 
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8. XXV/163/2012 zmieniająca uchwałę w sprawie przystąpienia i zabezpieczenia 
środków finansowych w budŜecie Gminy Parczew na lata 2008 – 
2013 na realizację projektu pod nazwą „Regionalna Sieć 
Szerokopasmowa Lublin północny – wschód”, realizowanego  
w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa 
Lubelskiego 2007 – 2013, Oś Priorytetowa IV – Społeczeństwo 
Informacyjne, Działanie 4.1 Społeczeństwo Informacyjne, 
współfinansowanego ze środków Europejskiego Funduszu  
Rozwoju Regionalnego 
 

9. XXV/164/2012 zmian budŜetu gminy na rok 2012 
 

10. XXV/165/2012 zmian w wieloletniej prognozie finansowej 

11. XXV/166/2012 określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości 
obowiązujących na terenie gminy Parczew na 2013 r.  
 

12. XXV/167/2012 określenia wysokości rocznych stawek podatku od środków 
transportowych na 2013 r. 
 

13. XXV/168/2012 zasad i trybu korzystania z obiektów i urządzeń uŜyteczności 
publicznej Gminy Parczew 
 

14. XXV/169/2012 podziału Gminy Parczew na okręgi wyborcze oraz ustalenia ich 
granic, numerów i liczby radnych wybieranych w kaŜdym 
okręgu 

15. XXV/170/2012 podziału Gminy Parczew na stałe obwody głosowania, ustalenia 
ich numerów, granic oraz siedzib obwodowych komisji 
wyborczych 

16. XXV/171/2012 zmieniająca uchwałę w sprawie Regulaminu określającego 
wysokość i szczegółowe warunki przyznawania dodatku za 
wysługę lat, motywacyjnego, funkcyjnego i za warunki pracy, 
szczegółowe warunki obliczania i wypłacania wynagrodzenia za 
godziny ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw oraz 
wysokość i warunki wypłacania nagród dla nauczycieli 
poszczególnych stopni awansu zawodowego zatrudnionych  
w szkołach i placówkach oświatowych prowadzonych przez 
Gminę Parczew 
 17. XXV/172/2012 uchwalenia Regulaminu targowiska miejskiego „Mój Rynek”  
w Parczewie 

18. XXV/173/2012 określenia wzorów informacji i deklaracji podatkowych  
w zakresie podatku od nieruchomości, rolnego i leśnego  
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19. XXV/174/2012 przystąpienia do sporządzania zmian w miejscowym planie 
zagospodarowania przestrzennego dla obszaru poza granicami 
administracyjnymi miasta Parczewa 
 

20. XXV/175/2012 obniŜenia średniej ceny skupu Ŝyta przyjmowanej do obliczenia 
podatku rolnego na 2013 r. 
 

Proponowany porządek obrad: 

1. Sprawy organizacyjne: 
1.1 – otwarcie obrad 
1.2 – stwierdzenie quorum 
1.3 – przyjęcie porządku obrad 
1.4 – przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

2. Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy połoŜonej w granicach 
administracyjnych miasta Parczewa. 

3. Interpelacje i wnioski radnych. 
4. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych organu prowadzącego za rok 

szkolny 2011/2012 wraz z wynikami sprawdzianu i egzaminu gimnazjalnego. 
5. Informacja o przygotowaniu Gminy Parczew przed nadchodzącą zimą. 
6. Informacja z analizy oświadczeń majątkowych złoŜonych Przewodniczącemu 

Rady Miejskiej w Parczewie za 2011 r.  
7. Informacja z analizy oświadczeń majątkowych złoŜonych Burmistrzowi 

Parczewa za 2011 r. 
8. Podjęcie uchwał w sprawie: 

8.1. – przyjęcia rocznego programu współpracy Gminy Parczew  
z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi 
działalność poŜytku publicznego na 2013 r. 

8.2.  – przyjęcia Programu wspierania rodziny dla Gminy Parczew na lata  
     2012-2014 

8.3. – zmiany uchwały w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki  
     i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2012 r.  

8.4. – zmiany uchwały w sprawie Gminnego Programu Przeciwdziałania 
     Narkomanii na 2012 

8.5. –   udzielenia pomocy rzeczowej Powiatowi Parczewskiemu 
8.6. –   udzielenia pomocy rzeczowej Powiatowi Parczewskiemu 
8.7.  – zmiany uchwały w sprawie przystąpienia i zabezpieczenia środków 

     finansowych w budŜecie Gminy Parczew na lata 2008 – 2013 na  
     realizację  projektu  pod  nazwą  „Regionalna  Sieć Szerokopasmowa  
     Lublin północny – wschód”, realizowanego w ramach Regionalnego  
     Programu Operacyjnego Województwa Lubelskiego  2007  –  2013,  Oś  
     Priorytetowa IV – Społeczeństwo Informacyjne, Działanie 4.1  
     Społeczeństwo Informacyjne, współfinansowanego ze środków 
     Europejskiego Funduszu  Rozwoju Regionalnego  

8.8. –  zmian budŜetu gminy na 2012 r. 
8.9. –  zmian wieloletniej prognozy finansowej 
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8.10. – określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości 
obowiązujących na terenie gminy Parczew na 2013 r.  

8.11. – określenia wysokości rocznych stawek podatku od środków  
transportowych na 2013 r. 

8.12. – zasad i trybu korzystania z obiektów i urządzeń uŜyteczności publicznej 
Gminy Parczew 

8.13. – podziału Gminy Parczew na okręgi wyborcze oraz ustalenia ich granic,  
numerów i liczby radnych wybieranych w kaŜdym okręgu 

8.14. – podziału Gminy Parczew na stałe obwody głosowania, ustalenia ich 
numerów, granic oraz siedzib obwodowych komisji wyborczych  

8.15. – zmiany uchwały w sprawie Regulaminu określającego wysokość  
i szczegółowe warunki przyznawania dodatku za wysługę lat, 
motywacyjnego, funkcyjnego i za warunki pracy, szczegółowe warunki 
obliczania i wypłacania wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe  
i godziny doraźnych zastępstw oraz wysokość i warunki wypłacania 
nagród dla nauczycieli poszczególnych stopni awansu zawodowego 
zatrudnionych w szkołach i placówkach oświatowych prowadzonych 
przez Gminę Parczew 

8.16. – uchwalenia Regulaminu targowiska miejskiego „Mój Rynek”  
w Parczewie 

8.17.  –uchwalenia zmiany miejscowego planie zagospodarowania 
przestrzennego dla obszaru w granicach administracyjnych miasta 
Parczewa 

8.18. – przystąpienia do sporządzania zmian w miejscowym planie 
zagospodarowania przestrzennego dla obszaru w granicach  
administracyjnych miasta Parczewa  

8.19. – przystąpienia do sporządzania zmian w miejscowym planie   
zagospodarowania przestrzennego dla obszaru poza granicami 
administracyjnymi miasta Parczewa 

8.20  –  obniŜenia średniej ceny skupu Ŝyta przyjmowanej do obliczenia podatku  
   rolnego na 2013 r. 

9. Odpowiedzi na interpelacje i wnioski radnych.  
10. Sprawy róŜne. 
11. Zamknięcie obrad sesji. 
 
 
 

Ad.1 

1.1 Otwarcia obrad sesji dokonał pan Henryk Szych – Przewodniczący Rady 

Miejskiej w Parczewie. Serdecznie powitał wszystkich radnych a w imieniu Rady 

uroczyście powitał szczególnego gościa panią Profesor Birutę Fąfrowicz wraz  

z Mecenasem Mieczysławem Bielskim oraz Burmistrza Parczewa wraz  

z pracownikami Urzędu Miejskiego, przewodniczących organów wykonawczych 
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gminnych jednostek pomocniczych gminy Parczew, kierowników jednostek 

organizacyjnych samorządu terytorialnego, przedstawicieli prasy lokalnej oraz 

nielicznie przybyłych na sesję mieszkańców. 

1.2 Przewodniczący obrad stwierdził, na podstawie listy obecności, Ŝe Rada 

posiada wymagane quorum do odbycia sesji oraz podejmowania prawomocnych 

uchwał. 

1.3 Pan Przewodniczący Rady poinformował, Ŝe proponowany porządek obrad 

sesji radni otrzymali przy zaproszeniach. 

Skierował zapytanie, czy do przedstawionego porządku obrad sesji będą zgłaszane 

uwagi bądź dodatkowe propozycje, co do jego zmiany lub uzupełnienia. 

Pan Burmistrz Parczewa zaproponował wniosek formalny o zdjęcie z porządku 

obrad punktów 8.17 i 8.18, z uwagi na przeprowadzone konsultacje zarówno  

z pracownikami jak teŜ po wydaniu stanowiska przez komisje Rady Miejskiej. 

Następnie wniósł o wprowadzenie do porządku obrad dodatkowego punktu,  

w miejsce wykreślenia pierwszej uchwały jako: 

8.17 Podjęcie uchwały w sprawie określenia wzorów informacji i deklaracji 

podatkowych w zakresie podatku od nieruchomości, rolnego i leśnego. 

Pan Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie zgłoszony wniosek przez 

Burmistrza Parczewa. 

Zaproponowany wniosek Rada przyjęła jednogłośnie. 

Uwzględniając przyjęte poprawki w porządku obrad wobec powyŜszego 

Przewodniczący Rady poddał go pod głosowanie.  

W wyniku głosowania Rada przyjęła powyŜszy porządek obrad jednogłośnie.  

1.4 Przewodniczący Rady poinformował radnych, Ŝe protokół z poprzedniej sesji 

został wyłoŜony do wglądu przy liście obecności. Ponadto projekt protokołu radni 

otrzymali drogą mailową. Ze strony radnych nie zgłoszono uwag do protokołu  

z obrad poprzedniej sesji. 

Protokół z poprzedniej sesji, w wyniku głosowania Rada przyjęła jednogłośnie.  

Pan Przewodniczący Rady polecił, aby po przyjęciu przez Radę protokołu 

z poprzedniej sesji był on zamieszczony na stronie internetowej. 
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Ad. 2 

W punkcie tym Rada przystąpiła do rozpatrzenia projektu uchwały w sprawie 

nadania nazwy ulicy połoŜonej w granicach administracyjnych miasta Parczewa. 

Pan Paweł Kędracki  – Burmistrz Parczewa zwrócił się do Rady z prośbą o podjęcie 

uchwały w sprawie nadania nowej ulicy imieniem Doktora Zygmunta Tomaszunasa, 

łączącą ulice Ogrodową z Pasteura na osiedlu „Przed Szpitalem”. Inicjatywa 

upamiętnienia postaci p. Doktora Tomaszunasa była obecna w naszym mieście od 

wielu lat wśród mieszkańców Parczewa a w szczególności ze strony nieŜyjącego 

poety naszego regionu p. Apolinarego Nosalskiego, p. Mecenasa Mieczysława 

Bielskiego, jak równieŜ oczekiwań płynących od p. Profesor Biruty Fąfrowicz, córki 

Doktora Tomaszunasa. Wychodząc naprzeciwko oczekiwaniom postanowiliśmy, by 

nasze miasto doceniło wkład Pana Doktora w budowę podwalin rozwoju słuŜby 

zdrowia w naszym mieście.  Wiemy, Ŝe pan Doktor miał ogromne serce, zdarzały się 

przypadki, Ŝe leczył bezinteresownie mając na względzie tylko dobro pacjenta, a nie 

korzyści materialne. Wiemy o tym, Ŝe za okupacji leczył Ŝołnierzy z róŜnych 

ugrupowań. 

Pan mec. Mieczysław Bielski przybliŜył Ŝyciorys Doktora Tomaszunasa, którego 

znał osobiście, za czasów swojej młodości. Przed laty wspólnie z poetą Apolinarym 

Nosalskim zabiegali o to, aby w Parczewie była nazwana ulica imieniem Doktora 

Zygmunta Tomaszunasa, który z zawodu był lekarzem medycyny ogólnej ze 

specjalizacją w zakresie połoŜnictwa i ginekologii, wielu osobom pomógł przyjść na 

świat. Pan Doktor umiał leczyć prawie wszystkie schorzenia. Był zacnym 

człowiekiem, który nikomu nie odmówił pomocy medycznej a od biednych 

pacjentów nie brał pieniędzy. Pan Mecenas kilkakrotnie sam był przez Doktora 

leczony, nawet na reumatyzm z ostrym przebiegiem choroby, która to choroba 

szczególnie gnębiła mieszkańców Siemienia. Często przyjeŜdŜał do Siemienia nad 

staw siemieński a takŜe na Dwór do Glinnego Stoku. Podczas wojny leczył chorych 

nie patrząc na przynaleŜność do jakiejkolwiek organizacji. Dla niego najwaŜniejszy 

był pacjent. Pan Mecenas był inicjatorem, Ŝeby jedną z ulic Parczewa uwieńczyć 

pamięcią Doktora Zygmunta Tomaszunasa. W miejscu, gdzie ta ulica przebiega są, 

juŜ ulice posiadające nazwy kilku wybitnych polskich lekarzy.  
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Pani Profesor Biruta Fąfrowicz podziękowała p. Burmistrzowi oraz Radzie za to, 

Ŝe na dzisiejszej sesji jest ta sprawa rozpatrywana. Zaznaczyła, Ŝe współcześni 

lekarze mają inne kryteria swojej misji zawodowej niŜ dawniej. Pamięta ze swojego 

dzieciństwa, Ŝe ojciec dla dzieci nie miał czasu, poniewaŜ był ciągle zajęty 

leczeniem pacjentów. Będąc dzieckiem nie interesowała się zbytnio działalnością 

społeczną swojego ojca, bo najwaŜniejsze było dla niej to, Ŝe ojciec był z rodziną. 

Jako mała dziewczynka chciała być lekarzem chirurgiem, poniewaŜ na lalkach 

próbowała robić operacje. Kiedy została lekarzem pulmonologiem i zamieszkała  

w Lublinie to zetknęła się z licznymi pacjentami swojego ojca. Pan Doktor 

Tomaszunas słuŜąc ludziom, sam zachorował na gruźlicę i właściwie do ostatniej 

chwili swojego Ŝycia pracował w Szpitalu Powiatowym w Otwocku, gdzie zmarł  

4 czerwca 1947r. Został pochowany na Powązkach. Jest mi bardzo przyjemnie, Ŝe 

mieszkańcy Parczewa wciąŜ o nim pamiętają. 

Pan Henryk Szych – Przewodniczący Rady powiedział, iŜ jest bardzo nam miło, Ŝe 

zechciała Pani Profesor uczestniczyć dzisiaj w obradach sesji. Przez wiele lat moja 

małŜonka miała przyjemność pracować z Panią Profesor w Klinice Pulmonologii  

w Lublinie, dlatego wiem, Ŝe jest Pani bardzo dobrym człowiekiem i wspaniałym 

lekarzem.  

Radna Ogłozińska Jadwiga ze swojej strony chciałaby poinformować, iŜ wielu 

Parczewiaków z ulicy Kościelnej bardzo pochlebnie wspomina pana Doktora 

Tomaszunasa. Oglądała teŜ zdjęcia, na których był p. Doktor z rodziną. PowyŜszy 

projekt uchwały z radością popiera i prosi radnych, aby równieŜ przychylili się do tej 

propozycji.  

           Pan Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy 

połoŜonej w granicach administracyjnych miasta Parczewa i poddał go Radzie pod 

głosowanie. 

W wyniku głosowania Rada przyjęła uchwałę jednogłośnie i stanowi ona załącznik do 

protokołu. 

 

                                                                Ad. 3 

 W punkcie tym radni zgłosili interpelacje i wnioski wg poniŜszego:  
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Pan Henryk Szych – Przewodniczący Rady przeprosił przedstawicieli jednostek 

samorządowych za opóźnienie rozpoczęcia obrad sesji, poniewaŜ od godziny 800 

radni obradowali na wspólnym posiedzeniu komisji. Porządek obrad dzisiejszej sesji 

obejmuje sprawy duŜej wagi, dlatego teŜ obrady sesji mogą trwać do późnego 

wieczora. Proponuję dla usprawnienia obrad, aby zrezygnować z odczytywania 

projektów uchwał posługując się wersją papierową druku otrzymaną w materiałach 

na sesję, natomiast będziemy głosować oddzielnie autopoprawki zgłoszone do 

projektu uchwały. PowyŜsze działania są zgodne z prawem i pozwolą na 

usprawnienie realizacji porządku obrad. Zwracam się do radnych z prośbą o 

zgłaszanie interpelacji i wniosków. Jeśli radni mają przygotowaną interpelację na 

piśmie to proszę złoŜyć bezpośrednio na ręce p. Burmistrza i ewentualnie 

przedstawić, czego ona dotyczy. 

Radna Kopiś Monika zakomunikowała, iŜ niektóre projekty uchwał albo 

autopoprawki były radnym dostarczone w dniu wczorajszym to, w jaki sposób będą 

rozpatrywane. 

Pani Sekretarz Gminy wyjaśniła, iŜ były zgłoszone 3 autopoprawki: jedna 

dotyczyła zmian na okręgach wyborczych, druga zmian w budŜecie a trzecia 

pomocy rzeczowej dla Powiatu Parczewskiego. Głosowanie będzie za przyjęciem 

projektu uchwały w brzmieniu przyjętym autopoprawką. Natomiast w dniu 

dzisiejszym radni otrzymali projekt uchwały, która była rozesłana mailem  

w dniu wczorajszym, Ŝeby moŜna było się zapoznać z treścią tego dokumentu. 

Radna Ogłozińska Jadwiga chciałaby zapytać o realizację zgłoszonej poprzednio 

interpelacji pisemnej, która dotyczyła zmiany znaku drogowego przy wjeździe od 

ulicy StraŜackiej. Mieszkańcy bloków: StraŜacka 2, 11 Listopada 3 i Placu Wolności 

dopytują się, co w tej sprawie zostało zrobione. 

Radny Szych Henryk – Przewodniczący Rady  

Przedkładam pisemną interpelację, która dotyczy sposobu zabudowy pozostałej 

części kwartału między ulicami: Harcerską, Wojska Polskiego i Alejami Jana Pawła 

II. Właściciele połoŜonych tam nieruchomości wnoszą skargę, Ŝe aktualnie 

zabudowa pozostałej części wspomnianego kwartału odbywa się w sposób 

chaotyczny. Moim zdaniem gmina powinna być zainteresowana rychłym 
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zagospodarowaniem pozostałej części kwartału zgodnie z ustaleniami zawartymi  

w planie zagospodarowania przestrzennego. W związku z powyŜszym wnoszę  

o przygotowanie pisemnej informacji o stanie prawnym niezabudowanych działek 

oraz udzielenie odpowiedzi na pytanie, jakie działania zamierza Pan podjąć, aby 

dalsza zabudowa tego terenu była zgodna z obowiązującym prawem miejscowym?  

Odpowiedzi na interpelacje i wnioski radnych udzielone zostaną w punkcie 9 obrad. 

 

Ad.4 

Pan Stanisław Chojak – Kierownik Referatu Oświaty i Kultury przedłoŜył 

informację o stanie realizacji zadań oświatowych organu prowadzącego za rok 

szkolny 2011/2012 wraz z wynikami sprawdzianu i egzaminu gimnazjalnego. 

Zgodnie z art. 5a ust. 4 ustawy o systemie oświaty do 31 października Burmistrz 

Parczewa przedkłada Radzie Miejskiej sprawozdanie dotyczące wyników nauczania 

absolwentów szkół podstawowych i gimnazjum, dla których organem prowadzącym 

jest gmina Parczew. Jeśli chodzi o wyniki nauczania w naszych szkołach to zostały 

one sklasyfikowane powyŜej stanina, czyli jednostki miary poziomu nauczania.  

W naszej gminie pod względem nauczania na wyróŜnienie zasługuje Szkoła 

Podstawowa Nr 1, siedmioro uczniów tej szkoły zakwalifikowało się do finału 

konkursów przedmiotowych, pozostałe szkoły równieŜ są oceniane dość wysoko. 

Ponadto Szkoła Podstawowa Nr 1 pod względem ilości laureatów z przedmiotów 

podstawowych została zakwalifikowana do pierwszej dziesiątki najlepszych szkół  

w województwie lubelskim. JeŜeli mówimy o wynikach gimnazjum to przewyŜsza 

on poziom szkół gimnazjalnych w powiecie parczewskim i osiągamy lepszy wynik 

od średniej województwa lubelskiego. RównieŜ gimnazjum w roku 

sprawozdawczym miało 7 laureatów konkursów przedmiotowych na szczeblu 

Kuratora Oświaty. Podsumowując sprawozdanie naleŜy podkreślić, Ŝe gmina 

Parczew realizuje wszystkie zadania wynikające z ustawy o systemie oświaty oraz 

rozporządzeń Ministra Edukacji Narodowej. Z przedłoŜonego sprawozdania 

nasuwają się 2 wnioski: 

Pierwszy wniosek, naleŜy na bieŜąco monitorować i analizować wyniki próbnych 

egzaminów i sprawdzianów w celu podejmowania działań umoŜliwiających 
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osiągnięcia, jak najwyŜszych wyników nauczania przez absolwentów szkół  

w gminie Parczew. 

Drugi wniosek, wnoszę o przyjęcie przedłoŜonego sprawozdania. 

Pan Przewodniczący Rady zapytał, czy w tej kwestii będą pytania bądź głosy  

w dyskusji ze strony radnych? 

Radny Dominik Tomasz porównując tabelkę sprawdzianu ze szkół podstawowych 

z lat ubiegłych oraz podnoszenia kwalifikacji przez nauczycieli, nasuwa się 

spostrzeŜenie, Ŝe wyniki nauczania z roku na rok spadają. Czym takie zjawisko 

moŜna wytłumaczyć?  

Pan Kierownik Referatu Oświaty i Kultury  wyjaśnił, iŜ nie moŜna porównywać 

wyniku sprawdzianu z jednego roku do drugiego, poniewaŜ w kaŜdym roku dzieci 

rozwiązują inne zadania. My moŜemy porównywać tylko poziom zdobytej wiedzy 

przez uczniów z danej szkoły w danym roku, poniewaŜ są tam określone zasady dla 

wszystkich dzieci jednakowe w całym kraju.   

Pan Przewodniczący Rady stwierdził, Ŝe testy do egzaminu przygotowuje OKE, 

które zatwierdza Minister Edukacji Narodowej. Testy są przystosowane do 

realizowanego programu nauczania z zachowaniem odpowiedniego poziomu w skali 

trudności pytań, na które uczeń odpowiada. Radni oczekują obiektywnej informacji 

o wynikach nauczania w podległych szkołach.  

Proszę panią Przewodniczącą Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Rekreacji o opinię 

do przedłoŜonego sprawozdania. 

Pani Jadwiga Ogłozińska- Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu  

i Rekreacji poinformowała, Ŝe Komisja pozytywnie zaopiniowała informację  

o stanie realizacji zadań oświatowych organu prowadzącego za rok szkolny 

2011/2012 wraz z wynikami sprawdzianu i egzaminu gimnazjalnego. 

Pan Przewodniczący Rady zaproponował wniosek o przyjęcie powyŜszej 

informacji.  

Informację o stanie realizacji zadań oświatowych organu prowadzącego za rok 

szkolny 2011/2012 wraz z wynikami sprawdzianu i egzaminu gimnazjalnego,  

w wyniku głosowania Rada przyjęła jednogłośnie i stanowi ona załącznik do 

protokołu.  
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Ad. 5 

Pan Paweł Kędracki  – Burmistrz Parczewa przedłoŜył Radzie informację  

o przygotowaniu gminy Parczew przed nadchodzącą zimą. Plan zimowego 

utrzymania dróg w gminie Parczew w sezonie 2012/13, będzie obowiązywał 

podobnie jak w ubiegłym roku. Planuje się objęcie zimowym utrzymaniem łącznie 

76,6 km dróg, w tym 45,6 km dróg o nawierzchni twardej oraz 31 km dróg  

o nawierzchni gruntowej. Zwracam się do sołtysów, szczególnie z większych 

sołectw o współpracę w zakresie podpisywania umów na odśnieŜanie przede 

wszystkim dróg gruntowych. Jeśli ktoś dysponuje odpowiednim sprzętem i chciałby 

zawrzeć z gminą umowę na odśnieŜanie dróg to gmina jest przygotowana do 

współpracy. 

Radny Urzędowski Andrzej zwraca się z prośbą do właścicieli posesji, aby sami 

poczuwali się do obowiązku i odśnieŜali chodnik, który przylega do posesji. 

Apeluje, nie czekajmy na słuŜby p. Burmistrza, Ŝeby przyjechali i odśnieŜyli ten 

kawałek chodnika.  

Radny Sobich Artur zwrócił uwagę, iŜ często się zdarza, Ŝe mieszkańcy odśnieŜyli 

chodnik a po chwili przyjeŜdŜa pług i zasypuje ten chodnik. Radny sugeruje, aby 

operator obsługujący sprzęt mógł trochę odjechać, Ŝeby nie zasypywać chodnika. 

Pan Burmistrz Parczewa zasugerował, iŜ pług jeździ z określoną prędkością 

czasami tworzą się bryły śniegowe i musi je rozbić. Zima jest specyficznym okresem 

i powinniśmy być bardziej tolerancyjni. 

Pan Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczącego Komisji Bezpieczeństwa 

Publicznego, Zdrowia i Opieki Społecznej o przedstawienie opinii do przedłoŜonej 

informacji. 

Pan Tomasz Ignatowicz – Przewodniczący Komisji Bezpieczeństwa Publicznego, 

Zdrowia i Opieki Społecznej poinformował, iŜ Komisja pozytywnie zaopiniowała 

przedmiotowy dokument. 

Pan Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie powyŜszą informację. 

W głosowaniu jawnym Rada jednogłośnie przyjęła informację o przygotowaniu 

gminy Parczew przed nadchodzącą zimą. 
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Ad. 6 

Pani Agnieszka Hawryluk Sekretarz Gminy zapoznała Radę z informacją z analizy 

oświadczeń majątkowych złoŜonych Przewodniczącemu Rady Miejskiej  

w Parczewie. Z analizy oświadczeń majątkowych wynika, Ŝe radni złoŜyli 

oświadczenia w ustawowym terminie. Osoby, u których stwierdzono 

nieprawidłowości w oświadczeniach majątkowych zostały wezwane do złoŜenia 

wyjaśnień. Nie podejmowano Ŝadnych działań w związku ze stwierdzonymi wyŜej 

nieprawidłowościami. Wszystkie złoŜone oświadczenia majątkowe zostały 

przekazane do Urzędu Skarbowego w Parczewie oraz opublikowane na stronach 

Biuletynu Informacji Publicznej Urzędu Miejskiego w Parczewie. 

Pan Przewodniczący Rady poprosił o opinie wszystkich komisji Rady Miejskiej. 

Pani Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Rekreacji  

poinformowała, iŜ komisja pozytywnie zaopiniowała przedłoŜoną informację. 

Pan Przewodniczący Komisji Bezpieczeństwa Publicznego, Zdrowia i Opieki 

Społecznej poinformował, iŜ komisja pozytywnie zaopiniowała powyŜszą 

informację. 

Pan Przewodniczący Komisji Strategii, BudŜetu, Gospodarki i Rolnictwa 

poinformował, iŜ komisja pozytywnie zaopiniowała powyŜszą informację. 

Pan Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformował, iŜ komisja pozytywnie 

zaopiniowała przedłoŜoną informację. 

Pan Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie informację z analizy 

oświadczeń majątkowych złoŜonych Przewodniczącemu Rady Miejskiej  

w Parczewie. 

PowyŜszą informację w głosowaniu jawnym Rada przyjęła jednogłośnie. 

 

Ad. 7 

Pani Agnieszka Hawryluk – Sekretarz Gminy zapoznała Radę z informacją  

z analizy oświadczeń majątkowych złoŜonych Burmistrzowi Parczewa za 2011r. 

Stosownie do ustawy o samorządzie gminnym Burmistrz Parczewa dokonał analizy 

oświadczeń majątkowych pracowników podległych Burmistrzowi, którzy wydają 

decyzje w imieniu Burmistrza Parczewa oraz kierowników jednostek 
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organizacyjnych i członków organów zarządzających gminną osobą prawną, 

zobowiązanych do złoŜenia oświadczeń majątkowych. Z analizy wynika, Ŝe 

wszystkie osoby zobowiązane do złoŜenia oświadczeń majątkowych złoŜyły je  

w wymaganym terminie. Osoby, u których stwierdzono nieprawidłowości  

w oświadczeniach majątkowych zostały wezwane do złoŜenia wyjaśnień. Nie 

podejmowano Ŝadnych działań w związku ze stwierdzonymi wyŜej 

nieprawidłowościami. Wszystkie złoŜone oświadczenia majątkowe zostały 

przekazane do Urzędu Skarbowego w Parczewie oraz opublikowane na stronach 

Biuletynu Informacji Publicznej Urzędu Miejskiego w Parczewie.  

Pan Przewodniczący Rady poprosił o opinie wszystkich komisji Rady Miejskiej. 

Pan Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformował, iŜ komisja pozytywnie 

zaopiniowała przedłoŜoną informację. 

Pani Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Rekreacji  

poinformowała, iŜ komisja pozytywnie zaopiniowała przedłoŜoną informację. 

Pan Przewodniczący Komisji Strategii, BudŜetu, Gospodarki i Rolnictwa 

poinformował, iŜ komisja pozytywnie zaopiniowała powyŜszą informację. 

Pan Przewodniczący Komisji Bezpieczeństwa Publicznego, Zdrowia i Opieki 

Społecznej poinformował, iŜ komisja pozytywnie zaopiniowała powyŜszą 

informację. 

Pan Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie informację z analizy 

oświadczeń majątkowych złoŜonych Burmistrzowi Parczewa za 2011r.  

PowyŜszą informację w głosowaniu jawnym Rada przyjęła jednogłośnie. 

Ad 8 

 W punkcie tym radni przystąpili do rozpatrzenia poszczególnych uchwał.  

8.1 Pani Sekretarz Gminy przedstawiła projekt uchwały w sprawie uchwalenia 

rocznego programu współpracy Gminy Parczew z organizacjami pozarządowymi 

oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność poŜytku publicznego na 2013 r. 

Projekt uchwały był przedmiotem konsultacji z organizacjami pozarządowymi.  

W projekcie budŜetu na 2013r. na realizację programu zaplanowano kwotę  

w wysokości 80 tys. zł, aczkolwiek kwota ta moŜe ulec zmianie w trakcie 

uchwalania budŜetu przez Radę Miejską lub w trakcie roku budŜetowego. 
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Wysokość środków na poszczególne zadania poŜytku publicznego określa uchwała 

budŜetowa Gminy Parczew. 

Pan Przewodniczący Rady zwrócił się z prośbą do Przewodniczącej Komisji 

Oświaty, Kultury, Sportu i Rekreacji o wyraŜenie opinii do projektu przedmiotowej 

uchwały. 

Radna Ogłozińska Jadwiga poinformowała, Ŝe Komisja Oświaty, Kultury, Sportu 

i Rekreacji pozytywnie zaopiniowała projekt omawianej uchwały. 

Pan Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie powyŜszy projekt uchwały. 

W wyniku jawnego głosowania Rada jednogłośnie przyjęła uchwałę w sprawie 

uchwalenia rocznego programu współpracy Gminy Parczew z organizacjami 

pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność poŜytku 

publicznego na 2013 r., która stanowi załącznik do protokołu.  

8.2 Pan Adam Gryciuk pracownik socjalny MOPS w Parczewie w imieniu Pana 

Burmistrza przedstawił projekt uchwały w sprawie przyjęcia Programu wspierania 

rodziny dla Gminy Parczew na lata 2012-2014. Ustawa o wspieraniu rodziny  

i systemie pieczy zastępczej z 2011r. wprowadziła na gminę obowiązek tworzenia 

programu wspierania rodziny na trzyletni okres obejmujący lata 2012-2014. 

Program przewiduje rozwój działań profilaktycznych mających na celu wspieranie 

rodziny w wychowaniu dziecka oraz w pełnieniu funkcji opiekuńczej  

i wychowawczej, prace z rodziną w celu zapobiegania sytuacjom kryzysowym oraz 

zapewnienie bezpieczeństwa dziecku w rodzinie. Zakłada się, iŜ realizacja 

programu, w kilkuletniej perspektywie, zmniejszy ilość dzieci umieszczanych  

w placówkach opiekuńczo-wychowawczych na rzecz rozwoju rodzinnej pieczy 

zastępczej, co w konsekwencji doprowadzi do minimalizacji występowania 

zjawiska sieroctwa społecznego. 

Pani Joanna Suchodolska Dyrektor MOPS poinformowała o finansowaniu przez 

gminę pobytu dzieci w pieczy zastępczej. Miesięczny koszt utrzymania 3 dzieci  

w placówce opiekuńczo-wychowawczej oraz 1 dziecka w rodzinie zastępczej 

kosztuje nas ok. 1.055 zł. W 2013r. załoŜyliśmy, Ŝe zapotrzebowanie finansowe 

będzie wynosić 43 tys. zł, zaś w 2014r. aŜ 87 tys. zł. Kolejne zadania mają być 

finansowane w 100% z budŜetu gminy. Mamy zatrudnionego asystenta rodziny, 
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którego wynagrodzenie finansowane jest ze środków unijnych. W miesiącu lipcu 

troje dzieci trafiło do pieczy zastępczej, ale mamy nadzieję, Ŝe praca asystenta 

pomoŜe tej rodzinie i tym dzieciom wrócić do domu rodzinnego.  

Radna Bojko BoŜena zauwaŜyła w sprawozdaniu z programu przeciwdziałania 

narkomanii, iŜ na realizację zadania przeznaczono kwotę 7 tys. zł na 1 osobę, czy są 

to działania profilaktyczne, czy jest to jednostkowa pomoc? 

Radny Dominik Tomasz poruszył problem sygnalizowany w mediach, Ŝe dzieci 

zostają poszkodowane w róŜnych placówkach opiekuńczych lub w rodzinach 

zastępczych, są to tragiczne zdarzenia. Zapytał, czy MOPS wzmocnił czujność  

w monitorowaniu rodzin, w których moŜe dojść do tragedii? 

Pani Dyrektor MOPS udzieliła następującej odpowiedzi. W ubiegłym roku został 

powołany Zespół Interdyscyplinarny do spraw przemocy w rodzinie. W zespole 

działają pręŜnie grupy wsparcia i takie problemy omawiają oraz ustalają, jakie 

czynić starania, Ŝeby zabezpieczyć osoby najmłodsze przed takimi tragediami. 

Radna Matejczuk Bogusława zapytała, jakie są kryteria dochodowe uprawniające 

rodziny do korzystania z pomocy społecznej w postaci otrzymywania dodatków 

stałych lub okresowych.  

Pan Adam Gryciuk – odpowiedział. Od 1 października zmieniły się kryteria 

dochodowe uprawniające do korzystania z pomocy społecznej. Dochód osoby 

samotnej nie moŜe przekraczać kwoty 542 zł, natomiast dochód na jedną osobę  

w rodzinie nie moŜe przekraczać kwoty 456 zł. 

Pan Przewodniczący Rady poprosił o opinię Komisji Bezpieczeństwa 

Publicznego, Zdrowia i Opieki Społecznej do projektu uchwały. 

Pan Tomasz Ignatowicz - Przewodniczący Komisji Bezpieczeństwa Publicznego, 

Zdrowia i Opieki Społecznej poinformował, iŜ komisja pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały w sprawie przyjęcia Programu wspierania rodziny dla Gminy 

Parczew na lata 2012-2014. 

Pan Przewodniczący Rady wobec pozytywnej opinii komisji podaję projekt 

uchwały pod głosowanie. 

W wyniku głosowania Rada przyjęła uchwałę jednogłośnie i stanowi ona załącznik 

do protokołu. 
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8.3 Pani Edyta Chmielarz –Pełnomocnik Burmistrza do spraw UzaleŜnień 

omówiła zmiany w Gminnym Programie Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych na 2012r., które związane są z wpływem dodatkowych środków  

z opłat za sprzedaŜ napojów alkoholowych a dotyczą zadań dostosowujących 

doposaŜenie obiektów sportowych oraz przygotowania pomieszczeń pod 

działalność profilaktyczną. 

Radny Dominik Tomasz zapytał, czy będzie opracowana nowa diagnoza 

problemów alkoholowych dla miasta i gminy Parczew? 

Pani Pełnomocnik Burmistrza do spraw UzaleŜnień odpowiedziała, Ŝe nowa 

diagnoza jest juŜ przygotowana.  

Pani Dyrektor MOPS poinformowała, iŜ opracowanie diagnozy kosztuje  

w granicach 7-8 tys. zł. 

Pan Przewodniczący Rady poprosił o opinię Komisji Bezpieczeństwa 

Publicznego, Zdrowia i Opieki Społecznej do projektu uchwały. 

Pan Tomasz Ignatowicz - Przewodniczący Komisji Bezpieczeństwa Publicznego, 

Zdrowia i Opieki Społecznej poinformował, iŜ komisja pozytywnie zaopiniowała 

projekt zmieniający uchwałę w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki  

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2012 r. 

Pan Przewodniczący Rady wobec pozytywnej opinii komisji poddaję projekt 

uchwały pod głosowanie. 

W wyniku głosowania Rada przyjęła uchwałę jednogłośnie i stanowi ona załącznik 

do protokołu. 

8.4 Pani Edyta Chmielarz –Pełnomocnik Burmistrza do spraw UzaleŜnień omówiła 

zmiany w Gminnym Programie Przeciwdziałania Narkomanii na 2012 r., które 

dotyczą przeniesienia środków z informacji prawnych na zadanie 2, przygotowanie 

pomieszczeń pod działalność profilaktyczną. 

Pan Przewodniczący Rady poprosił o opinię Komisji Bezpieczeństwa 

Publicznego, Zdrowia i Opieki Społecznej do projektu uchwały. 

Pan Tomasz Ignatowicz - Przewodniczący Komisji Bezpieczeństwa Publicznego, 

Zdrowia i Opieki Społecznej poinformował, iŜ komisja pozytywnie zaopiniowała 
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projekt zmieniający uchwałę w sprawie Gminnego Programu Przeciwdziałania 

Narkomanii na 2012 r. 

Pan Przewodniczący Rady wobec pozytywnej opinii komisji poddaję projekt 

uchwały pod głosowanie. 

W wyniku głosowania Rada przyjęła uchwałę jednogłośnie i stanowi ona załącznik 

do protokołu. 

8.5 Pan Burmistrz Parczewa przedłoŜył projekt uchwały w sprawie udzielenia 

pomocy rzeczowej Powiatowi Parczewskiemu z przeznaczeniem na realizację 

zadania inwestycyjnego pn. „Kształtowanie przestrzeni publicznej poprzez budowę 

chodnika przy drodze powiatowej nr 1610L we wsi Tyśmienica”. Środki finansowe 

na wykonanie zadania zostały zmienione autopoprawką i są zabezpieczone  

w budŜecie gminy Parczew na 2012r. w wysokości 66.206 zł (jako wkład własny do 

inwestycji kwota wynosi 23.556 zł i dofinansowanie w kwocie 42.650 zł). 

Pan Przewodniczący Rady poprosił o opinię Przewodniczącego Komisji Strategii, 

BudŜetu, Gospodarki i Rolnictwa najpierw do autopoprawki i do projektu uchwały. 

Pan Marek Chwalczuk poinformował, Ŝe Komisja Strategii, BudŜetu, Gospodarki  

i Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała autopoprawkę oraz projekt omawianej uchwały. 

Pan Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie autopoprawkę zgłoszoną przez 

Burmistrza Parczewa. 

W wyniku głosowania Rada przyjęła autopoprawkę jednogłośnie. 

Pan Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 

udzielenia pomocy rzeczowej Powiatowi Parczewskiemu. 

W wyniku jawnego głosowania Rada przyjęła uchwałę zwykłą większością głosów 

przy 1 głosie wstrzymującym się i stanowi ona załącznik do protokołu.  

8.6 Pan Burmistrz Parczewa przedłoŜył projekt uchwały w sprawie udzielenia 

pomocy rzeczowej Powiatowi Parczewskiemu. Zarząd Powiatu Parczewskiego 

zwrócił się z prośbą o udzielenie pomocy rzeczowej z przeznaczeniem na zakup 

fabrycznie nowej przyczepy platformowej do dyspozycji Komendy Powiatowej PSP 

w Parczewie. Przyczepa będzie słuŜyć do transportu w zakresie ochrony 

przeciwpoŜarowej na terenie całego powiatu. 
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Pan Przewodniczący Rady zwrócił się z prośbą o opinię Komisji Strategii, 

BudŜetu, Gospodarki i Rolnictwa do projektu uchwały. 

Pan Przewodniczący Komisji Strategii, BudŜetu, Gospodarki i Rolnictwa 

poinformował, Ŝe Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt omawianej uchwały. 

Pan Przewodniczący Rady wobec pozytywnej opinii komisji poddaję pod 

głosowanie projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej Powiatowi 

Parczewskiemu.  

W wyniku głosowania Rada przyjęła uchwałę jednogłośnie i stanowi ona załącznik 

do protokołu. 

8.7 Pan Burmistrz Parczewa przedstawił projekt zmieniający uchwałę w sprawie 

przystąpienia i zabezpieczenia środków finansowych w budŜecie Gminy Parczew na 

lata 2008 – 2013 na realizację projektu pod nazwą „Regionalna Sieć 

Szerokopasmowa Lublin północny – wschód”, realizowanego w ramach 

Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Lubelskiego 2007 – 2013, Oś 

Priorytetowa IV – Społeczeństwo Informacyjne, Działanie 4.1 Społeczeństwo 

Informacyjne, współfinansowanego ze środków Europejskiego Funduszu Rozwoju 

Regionalnego. Wnioskowana przez Lidera kwota 14.693,39 zł przeniesiona została 

na rok 2013, nie powodując zwiększenia udziału własnego Gminy Parczew.  

Pan Przewodniczący Rady zwrócił się z prośbą o opinię Komisji Strategii, 

BudŜetu, Gospodarki i Rolnictwa do projektu uchwały. 

Pan Przewodniczący Komisji Strategii, BudŜetu, Gospodarki i Rolnictwa 

poinformował, Ŝe Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt omawianej uchwały. 

Pan Przewodniczący Rady wobec pozytywnej opinii komisji poddaję pod 

głosowanie projekt zmieniający uchwałę w sprawie przystąpienia i zabezpieczenia 

środków finansowych w budŜecie Gminy Parczew na lata 2008 – 2013 na realizację 

projektu pod nazwą „Regionalna Sieć Szerokopasmowa Lublin północny – wschód”, 

realizowanego w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa 

Lubelskiego 2007 – 2013, Oś Priorytetowa IV – Społeczeństwo Informacyjne, 

Działanie 4.1 Społeczeństwo Informacyjne, współfinansowanego ze środków 

Europejskiego Funduszu Rozwoju Regionalnego. 
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W wyniku głosowania Rada przyjęła uchwałę jednogłośnie i stanowi ona załącznik 

do protokołu. 

8.8 Pan Przewodniczący Rady – Proszę panią Skarbnik o wyjaśnienie, czego 

dotyczy autopoprawka do projektu uchwały w sprawie zmian budŜetu gminy na 

2012 r. 

Pani Anna Makówka – Skarbnik Gminy wyjaśniła, iŜ autopoprawka dotyczy 

zmiany klasyfikacji zadania w załączniku Nr 2, polegającego na udzieleniu pomocy 

rzeczowej Powiatowi Parczewskiemu, z przeznaczeniem na zakup fabrycznie nowej 

przyczepy platformowej, w którym pomoc była zakwalifikowana dla KPPSP  

a właściwa kwalifikacja powinna być przekazana dla Starostwa Powiatowego. 

Pan Przewodniczący Rady poprosił o opinię Przewodniczącego Komisji Strategii, 

BudŜetu, Gospodarki i Rolnictwa do omówionej autopoprawki do projektu uchwały. 

Pan Marek Chwalczuk poinformował, Ŝe Komisja Strategii, BudŜetu, Gospodarki 

 i Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała autopoprawkę do projekt uchwały w sprawie 

zmian budŜetu gminy na 2012r. 

Pan Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie autopoprawkę zaproponowaną 

przez Burmistrza Parczewa. 

W wyniku głosowania Rada przyjęła autopoprawkę jednogłośnie. 

Pani Skarbnik Gminy omówiła projekt uchwały w sprawie zmian budŜetu gminy 

na 2012 rok. Proponuje się zwiększenie dochodów i wydatków budŜetu o kwotę 

18.000 zł. Po dokonaniu zmian plan dochodów będzie wynosił 45.266.438,41 zł, zaś 

plan wydatków będzie wynosił 47.096.438,41 zł. Pozostałe zmiany zostały ujęte  

w załącznikach o numerach 1, 2, 4, 5, 6, 7 do projektu zmian uchwały budŜetowej na 

2012 r. Projekt uchwały stanowi załącznik do protokołu.  

Pan Przewodniczący Rady zapytał, czy są pytania do projektu uchwały? 

Radny Dominik Tomasz zwrócił się zapytaniem, zamiast przesuwać 50 tys. zł do 

rezerwy, czy nie moŜna byłoby naprawić parkietu w Gimnazjum? Patrząc na plan 

inwestycyjny gminy w zał. nr 5 jest duŜo pozycji na zabezpieczenie alarmowe, czy 

jest tak niebezpiecznie, Ŝe musimy zakładać aŜ tyle alarmów? 

Pani Skarbnik Gminy udzieliła następującej odpowiedzi. MOPS wykazał 

nadwyŜkę w kwocie 50 tys. zł, ale moŜe się okazać, Ŝe tych pieniędzy będzie 
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potrzebował, dlatego dla bezpieczeństwa chcemy umieścić te środki w rezerwie 

budŜetowej. Jeśli chodzi o załącznik inwestycyjny to wnioski, które sukcesywnie 

wpływają są wpisane do planu, pozycje odnośnie alarmów były wpisane juŜ 

wcześniej i w tej sprawie była dyskusja. 

Radna Matejczuk Bogusława poruszyła sprawę wygaszania oświetlenia ulicznego 

na terenie gminy Parczew. Zawnioskowała, jeŜeli decyzję moŜe podjąć p. Burmistrz 

to niech ją podejmie a jeśli nie to proponuje przygotować projekt uchwały  

w powyŜszej sprawie. 

Pan Burmistrz Parczewa udzielił odpowiedzi radnemu Dominik Tomaszowi.  

W chwili obecnej nie moŜna wykonać remontu parkietu w Gimnazjum z przyczyn 

technicznych, poniewaŜ wszystkie remonty w placówkach oświatowych 

wykonywane są w okresie wakacji. W związku z powyŜszym naleŜałoby 

przygotować odpowiednią dokumentację oraz przeprowadzić procedurę 

przetargową na wykonanie takiego zadania. Poza tym pewną rezerwę środków 

musimy mieć zabezpieczonych w budŜecie. JeŜeli na koniec roku rezerwa nie 

zostanie wykorzystana to środki przechodzą na kolejny rok. Odnośnie oświetlenia 

ulicznego, w tej chwili oświetlenie jest wygaszane poza obrębem miasta w godz. od 

2300 do 500. Natomiast z wygaszaniem, co drugiej lampy jest pewien problem  

z takiej przyczyny, Ŝe jeśli oprawa nie funkcjonuje to za pewien okres czasu to ona 

się skoroduje. Powinniśmy się zastanowić, Ŝeby wyłączyć oświetlenie w niektórych 

kwartałach miasta w godz. od 2400 do 500, na pewno z tego tytułu byłyby pewne 

oszczędności. Taki eksperyment moglibyśmy na próbę przeprowadzić, oczywiście  

z pewnymi obostrzeniami np. w okresach Świąt BoŜego Narodzenia, Sylwestra  

i Wielkiej Nocy, wtedy obowiązywałoby całonocne oświetlenie uliczne. 

Pan Przewodniczący Rady stwierdził, iŜ radykalnym rozwiązaniem tego problemu 

byłoby to, Ŝeby gmina posiadała własne źródło energii elektrycznej. Dawniej  

w Parczewie funkcjonowała mała elektrownia. Moim zdaniem naleŜy poszukiwać 

alternatywnych źródeł energii. W momencie uwolnienia cen energii koszty 

oświetlenia ulicznego mogą znacznie wzrosnąć. 
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Radny Sobich Artur spostrzegł, Ŝe na przystanku przy ul. Harcerskiej ok. godziny 

530 lampy uliczne w ogóle nie świecą a w tym czasie podróŜni czekają na busy do 

Lublina, Ŝeby dojechać do pracy lub szkoły.  

Pan Przewodniczący Rady zwrócił się z prośbą o opinię Komisji Strategii, 

BudŜetu, Gospodarki i Rolnictwa do projektu uchwały. 

Pan Przewodniczący Komisji Strategii, BudŜetu, Gospodarki i Rolnictwa 

poinformował, Ŝe Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt omawianej uchwały. 

Pan Przewodniczący Rady wobec pozytywnej opinii komisji poddaję pod 

głosowanie projekt uchwały w sprawie zmian budŜetu gminy na rok 2012.                                                                                     

W wyniku głosowania Rada przyjęła uchwałę jednogłośnie i stanowi ona załącznik 

do protokołu. 

8.9 Pani Anna Makówka – Skarbnik Gminy przedstawiła Radzie projekt uchwały  

w sprawie zmian w wieloletniej prognozie finansowej. Proponuje się przyjęcie 

wieloletniej prognozy finansowej na lata 2012-2015, obejmującej prognozę kwoty 

długu na lata 2012-2020, dodatkowe dane planowanych i prognozowanych 

wydatkach oraz objaśnienia przyjętych wartości, stanowiącą załącznik Nr 1 do 

niniejszej uchwały. Ponadto przyjmuje się wykaz przedsięwzięć, zestawionych  

w załączniku Nr 2 do niniejszej uchwały. 

Pan Przewodniczący Rady poprosił o opinię do projektu uchwały Przewodniczącego 

Komisji Strategii, BudŜetu, Gospodarki i Rolnictwa.  

Pan Przewodniczący Komisji Strategii, BudŜetu, Gospodarki i Rolnictwa 

poinformował, Ŝe Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt omawianej uchwały. 

Pan Przewodniczący Rady wobec pozytywnej opinii komisji poddaję pod 

głosowanie projekt uchwały w sprawie zmian w wieloletniej prognozie finansowej. 

W wyniku głosowania Rada przyjęła uchwałę jednogłośnie i stanowi ona załącznik do 

protokołu. 

Pani Skarbnik Gminy przekazała informację, iŜ od dnia jutrzejszego będzie 

wypłacana akcyza za paliwo w kasie Urzędu Miejskiego w Parczewie. Proszę  

o poinformowanie w swoich miejscowościach zainteresowanych mieszkańców. 

8.10 Pan Przewodniczący Rady –Proszę panią Sekretarz o wyjaśnienie, dlaczego 

wcześniej niŜ planowano przystępujemy do uchwalania podatków na przyszły rok. 
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Pani Agnieszka Hawryluk – Sekretarz Gminy wyjaśniła, iŜ przełoŜyliśmy z planu 

pracy Rady Miejskiej z miesiąca listopada na październik uchwalanie podatków  

i opłat lokalnych na 2013 r., poniewaŜ RIO w Lublinie przekazała gminom 

informację, iŜ warunkiem obowiązywania poszczególnych stawek podatkowych jest 

ich uchwalenie przez Radę i ogłoszenie w Dzienniku Urzędowym Województwa 

Lubelskiego z mocą obowiązującą jeszcze w tym roku. PowyŜsza procedura wynika  

z treści wyroku Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Lublinie. W związku  

z tym, Ŝeby przyspieszyć procedurę uchwałodawczą proponujemy podejmowanie 

uchwał w miesiącu październiku. Następnie omówiła projekt uchwały w sprawie 

określenia stawek podatku od nieruchomości obowiązujących na terenie gminy 

Parczew na 2013 r. Proponujemy zmianę stawek podatku od nieruchomości dla 

wszystkich podmiotów opodatkowania ze wzrostem o 4%. Ministerstwo Finansów 

dokonało przeliczenia górnych stawek podatkowych o wskaźnik wzrostu inflacji tj. 

4%. Szacujemy wpływy z tytułu podatku od nieruchomości na 2013r. przy załoŜeniu 

wzrostu o 4% i 100% ściągalności, iŜ wzrosną na kwotę 164.507,66 zł. Projekt 

budŜetu nie przewiduje preferencyjnej stawki 1% dla budowli będących sieciami 

gazowymi i firmy będą płaciły 2% stawki od wartości budowli. Szacowany wzrost 

tego podatku wyniesie na kwotę 67.219,63 zł. Ogółem wpływy podatku od 

nieruchomości szacuje się na kwotę 231.727,29 zł. Jeśli chodzi o stawki podatkowe  

w porównaniu z sąsiednimi gminami miejskimi nasze stawki są o wiele niŜsze. 

Pan Burmistrz Parczewa zakomunikował, Ŝe rozmowy odnośnie podnoszenia 

podatków są tematem dość niewygodnym, bo nikt z nas nie lubi płacić podatków. 

Wszyscy płacimy podatki, czy to lokalne, czy od naszych wynagrodzeń, czy zawarte 

w kaŜdym zakupionym artykule w postaci podatku VAT. Podatek VAT dotyka takŜe 

gminy, poniewaŜ gmina w przeciwieństwie do przedsiębiorców nie ma moŜliwości 

odliczenia podatku tak, jak kaŜda fizyczna osoba kupująca dany towar w sklepie. 

Proponujemy, aby te stawki podnieść o wskaźnik wzrostu inflacji o 4% tak jak nam 

sugeruje Ministerstwo Finansów. W przyszłym roku, dochody uzyskane z podatków 

mają być wydatkowane między innymi na wzrost wynagrodzeń dla nauczycieli  

o 3,8%, wzrost wydatków bieŜących na pomoc społeczną, utrzymanie basenu. Nie 

chcemy zadłuŜać teŜ naszej gminy, dlatego dąŜymy, by kredytów było jak najmniej. 
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Obok działalności bieŜącej, są teŜ sprawy inwestycyjne, które chcemy w przyszłym 

roku wykonać. Szereg inwestycji są to zadania rozpoczęte w roku bieŜącym i będą 

kontynuowane w roku 2013, poniewaŜ mamy juŜ podpisane umowy. Planujemy 

wspólnie z Zarządem Województwa Lubelskiego oraz Powiatem Parczewskim 

przebudować rondo na skrzyŜowaniu Alei Jana Pawła II z ulicą Kościelną; chcemy 

rewitalizować ulice śabią i Szeroką; wybudować ogólno dostępny parking na części 

placu ZSP pozyskanego od Starostwa Powiatowego. Chcemy teŜ zabezpieczyć środki 

finansowe na remonty w placówkach oświatowych, chociaŜby wymianę parkietu  

w sali gimnastycznej w Gimnazjum, remont dachu w przedszkolu. Liczymy na to, Ŝe 

dojdzie do realizacji projekt dotyczący kolektorów słonecznych, gdzie w większej 

części kosztów będą partycypować mieszkańcy, którzy w drodze losowania będą 

uczestniczyć w projekcie. W ramach tego projektu chcielibyśmy wymienić system 

ogrzewania w ŚDS w Laskach i w ZPS w Przewłoce. Biorąc pod uwagę sytuację 

gminy proponujemy wzrost podatków o wskaźnik wzrostu inflacji tj. 4%. Gdybyśmy 

zechcieli zastosować stawki maksymalne sugerowane przez MF to wpływy do 

budŜetu gminy z tego tytułu wyniosłyby o 1.600.000,00 zł. Stosując stawki niŜsze 

oczywiście uszczuplamy dochody w naszym budŜecie gminy, gdyŜ na podstawie 

dochodu z podatków obliczana jest dla gminy subwencja wyrównawcza. Podając 

przykład, wzrost podatku od budynków lub ich części mieszkalnych od 1 m2 w 

stosunku rocznym o powierzchni 100 m2 wyniesie 3 zł. W przypadku inwestorów, 

którzy chcą inwestować na naszym terenie, jest moŜliwość, by takie firmy mogły 

uzyskać zwolnienie z tytułu podatków. JeŜeli przedsiębiorca zdecyduje na rozbudowę 

swojej firmy, lub na unowocześnienie parku maszynowego, bądź zwiększy 

zatrudnienie pracowników w swoim zakładzie, to wtedy Burmistrz ma prawo podjąć 

decyzję o umorzeniu podatków dla przedsiębiorstwa. 

Pan Przewodniczący Rady skierował pytanie, jak się kształtuje ściągalność podatku 

od nieruchomości naleŜnego od podmiotów gospodarczych w roku ubiegłym?                                                                                                                                                                                                                                     

Pani Skarbnik Gminy odpowiedziała. Jeśli chodzi o podmioty gospodarcze to 

tendencja ściągalności podatku od nieruchomości jest znacznie wyŜsza, bo wynosi 

ponad 90% podmiotów gospodarczych, które płacą regularnie podatki. Natomiast są 

przedsiębiorcy, od których są problemy ze ściągalnością w związku z tym sprawy są 
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przekazane do Sądu i w kilku sprawach robimy wpisy do hipoteki. Generalnie nie 

zwiększa się liczba podmiotów, które nie płacą podatków. Pani Skarbnik podkreśliła, 

iŜ nie widzi takiego zagroŜenia, Ŝe wzrost podatku o 4% pogorszy kondycję 

finansową firm.  

Radny Ignatowicz Tomasz zwrócił uwagę, iŜ co roku mamy ten sam problem 

odnośnie podnoszenia podatków. Zapytał, czy nie moŜna byłoby znaleźć gdzie indziej 

oszczędności, Ŝeby nie podnosić podatków? Jako radny czasami nie jest w stanie 

wytłumaczyć społeczeństwu, dlaczego zostały podniesione podatki w naszej gminie. 

W podobnej sytuacji są sołtysi, którzy ten podatek inkasują. 

Radny Dominik Tomasz stwierdził, iŜ obowiązująca uchwała w sprawie ulg dla 

przedsiębiorców jest martwa i nikt z niej nie skorzystał, bo zapisy w niej zawarte nie 

pozwalają przedsiębiorcy na otrzymanie takich ulg. Zaznaczył, iŜ w tej kadencji, co 

roku są podnoszone podatki i p. Burmistrz przez 7 lat urzędowania prawie, co roku 

jest za podnoszeniem podatków, to świadczy o tym, Ŝe p. Burmistrz tylko 

administruje miastem a nie rządzi. A w tym roku juŜ podnieśliśmy opłaty za 

przedszkola i ZUK podniósł kolejne stawki za wodę i ścieki. Pan Burmistrz nie ma 

pomysłu dla przedsiębiorców i nie ma pomysłu na znalezienie ludziom pracy. A co 

radni powiedzą ludziom, na co te pieniądze poszły: na podwyŜkę dla Burmistrza, na 

samochód słuŜbowy. Czy po to ludzie radnych wybrali, Ŝeby podnosili podatki?  

Pan Burmistrz Parczewa Przykro jest mu słuchać niektórych wypowiedzi radnych. 

Dlatego, Ŝe wspólnie podejmowane są decyzje: np. dotyczące zmian budŜetowych, na 

co wydajemy środki bieŜące. Jeśli mówi się, Ŝe Burmistrz administruje a nie rządzi to 

uwaŜam za pewną demagogię. JeŜeli chodzi o podniesienie opłat za wodę i ścieki, to 

na ten temat odbyło się wiele dyskusji. Wiadomo, Ŝe ZUK jest w 100% własnością 

gminy i jest Spółką prawa handlowego. JeŜeli nie będzie mieć wyniku finansowego to 

gmina będzie musiała dofinansować tą Spółkę. JeŜeli rosną koszty energii albo rośnie 

stawka rentowa to automatycznie odbija się na finansach gminy. JeŜeli ustawodawca 

narzuca na nas pewne zadania to teŜ będziemy je finansowo odczuwać. Ja teŜ 

chciałbym, Ŝebyśmy nie musieli podwyŜszać podatków, ale przy tej strukturze 

wydatków, które są zakładane, to podnoszenie podatków jest nieuchronne, tak jak 

nieuchronna jest inflacja. Zdaję sobie sprawę, Ŝe w budŜetach domowych teŜ jest 
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trudna sytuacja, bo są osoby zatrudnione, nie mają wzrostu wynagrodzeń, cięŜko teŜ 

jest rencistom i emerytom. Natomiast gmina jest za razem instytucją, która zarządza  

a z drugiej strony teŜ jest pracodawcą. Jeśli chodzi o szukanie oszczędności to 

moglibyśmy stworzyć kilka etatów w Urzędzie do obsługi szkół a równocześnie 

zlikwidować w kaŜdej szkole dotychczasową obsługę i wtedy do pośredniaka 

trafiłoby ileś osób więcej. My w tym roku nie zwalnialiśmy nikogo z administracji  

z podległych szkół tylko te osoby zatrudniliśmy do obsługi basenu. Jesteśmy jednym 

z czołowych samorządów, gdzie wydatki na administrację w przeliczeniu na jednego 

mieszkańca są jednym z najmniejszych w kraju. Mamy chociaŜby przykład związków 

zawodowych nauczycieli, gdzie nauczyciele są chronieni Kartą Nauczyciela i musimy 

się do niej dostosować, ale odbija się to na pracownikach administracji i obsługi. 

Wynagrodzenie Burmistrza jest kształtowane ustawowo i to Rada zdecydowała  

o podwyŜce wynagrodzenia. Przez 7 lat pełnienia funkcji Burmistrza to w tym okresie 

zrealizowano inwestycje na ok. 50 milionów zł. Kiedyś jeden z radnych powiedział, 

Ŝe funkcja Burmistrza jest prestiŜowa i w USA Burmistrz pracuje za darmo. Tylko, Ŝe 

w USA jest moŜliwość prowadzenia działalności gospodarczej przez Burmistrza. Nie 

zgadzam się z pojęciem, Ŝe uchwała w sprawie zwolnień od podatków jest martwa, bo 

ona jest realizowana. Zwolnienia w podatku od nieruchomości mogą ubiegać się 

podmioty gospodarcze, które dotychczas prowadzą działalność, ale będzie to moŜliwe 

w momencie, kiedy przedsiębiorca rozszerzy swoją działalność poprzez wybudowanie 

nowej hali, bądź stworzy więcej miejsc pracy w swoim zakładzie. Natomiast moŜemy 

nie podnosić podatków i przestać inwestować, wtedy w budŜecie gminy zostanie kilka 

set tysięcy, zmniejszymy zadłuŜenie tylko, co po nas zostanie w przyszłości. 

Radny Sobich Artur twierdzi, Ŝe w ubiegłym roku jak podnieśliśmy podatki  

była duŜa wrzawa w mediach. Jak zwykle winą obarcza się poszczególnych Radnych, 

a nie bierze się pod uwagę faktu, Ŝe to jest wspólna decyzja Rady podjęta na wniosek 

p. Burmistrza.  

Radny Dominik Tomasz zauwaŜył, Ŝe podwyŜka podatków będzie wynosić jakieś 

160 tys. zł a tymczasem p. Skarbnik wyliczyła prawie 200 tys. oszczędności z róŜnych 

działalności i 100 tys. zł z przetargów. To, po co więc podnosić podatki? 
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Radny Urzędowski Andrzej chce zwrócić uwagę odnośnie podnoszenia podatków 

od budynków i części mieszkalnych dla osób najbiedniejszych. Gmina do budŜetu 

wniesie 12 tys. zł, a o te 3 grosze będziemy się wszyscy tłumaczyć w tym roku. Czy 

nie lepiej byłoby w tym roku nie podnosić podatków wcale a przyszłym roku 

podnieść o 5 groszy to przynajmniej byśmy się tłumaczyli za większą stawkę. 

Pan Burmistrz Parczewa wyjaśnił, jak argumentować wzrost podatków. JuŜ na tej 

sali było mówione, Ŝe Ministerstwo Finansów przeliczyło wszystkie stawki 

podatkowe, aby je podnieść o wskaźnik wzrostu inflacji o 4% i Rada równieŜ 

przychyliła się do sugestii MF, ale nie w całości, bo chociaŜby podatek od środków 

transportowych nie zostaje podnoszony. Jeśli ktoś decyduje się kandydować na 

radnego to powinien wiedzieć, Ŝe jednym z obowiązków jest podejmowanie decyzji 

niepopularnych takich jak podnoszenie podatków. Natomiast jak gazeta przedstawi  

ten problem w artykule to zaleŜy od redaktora. Projekt uchwały z propozycją stawek 

podatkowych przedstawia Burmistrz a Rada zatwierdza bądź nie zatwierdza powyŜszą 

uchwałę. JeŜeli Rada nie zadecyduje o podwyŜce podatku to będziemy zmuszeni 

poszukać oszczędności, niestety kosztem osób zatrudnionych i zastanowić się nad 

reorganizacją niektórych instytucji. JeŜeli p. Skarbnik potrafi wygospodarować 

oszczędności to dobrze o tym świadczy. JeŜeli po przetargach jest moŜliwość 

uzyskania pewnych oszczędności to te środki mogą być przeznaczone na kolejne 

inwestycje, na bieŜące wydatki, na spłatę zadłuŜenia. Jeśli dzisiaj podejmiemy 

uchwały podatkowe to w miesiącu listopadzie nie będzie sesji i uchwały będą 

terminowo opublikowane. Bardzo bym chciał, Ŝeby nas oświata mniej kosztowała to 

by więcej pieniędzy poszło na wydatki związane z realizacją aktywizacji 

bezrobotnych, dofinansowaniem do nauki dzieci w wychowaniu przedszkolnym. 

JeŜeli my uwzględnimy zwyŜkę podatków to automatycznie teŜ pewne wskaźniki, 

obsługa zadłuŜenia będzie się zmniejszać.  

Radny Dominik Tomasz zapytał, na jakiej podstawie firma EWE była zwolniona  

z niŜszego oprocentowania podatku od nieruchomości?    

Pani Skarbnik Gminy odpowiedziała. Firma EWE w tym roku płaciła podatek od 

budowli będących sieciami gazowymi w wysokości 1% ich wartości na podstawie 

uchwały Rady Miejskiej. 
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Pan Burmistrz Parczewa ponadto dodał, iŜ w momencie, kiedy wchodziła do gminy 

inwestycja prowadzona przez firmę EWE to poprzednia Rada zachęcając firmę, Ŝeby 

zainstalowała sieć gazową i uratowała miejsca pracy w Hucie, uchwaliła podatek na 

0,5% wartości wybudowanego rurociągu. Skoro wszystko powiedzieliśmy juŜ na ten 

temat, to proszę powiedzieć, gdzie moŜemy poszukać oszczędności? 

Radny Ignatowicz Tomasz proponuje przenieść Publiczną Bibliotekę do 

Gimnazjum. 

Pan Burmistrz Parczewa stwierdził, Ŝeby przenieść Bibliotekę to równieŜ trzeba 

wcześniej zainwestować ok. 100 tys. zł, to trzeba zapisać w budŜecie gminy na 

przyszły rok. 

Radny Sobich Artur spostrzegł, iŜ 200 tys. zł poszło na Tyśmienicę.  

Pan Burmistrz Parczewa przypomniał panu Radnemu, Ŝe jest radnym gminnym a na 

wszelkie inwestycje wiejskie decyzje podejmuje Rada. Na inwestycję w Tyśmienicy 

pozyskiwaliśmy pieniądze z funduszy europejskich, a teraz ze świetlicy korzystają 

mieszkańcy i są zadowoleni.  

Radny Nazaruk Jan zakomunikował, Ŝe bycie radnym to nie jest łatwe, trzeba 

będzie podejmować równieŜ rzeczy trudne. Nie chciałbym, Ŝeby podnosić podatki, ale 

uwaŜam, Ŝe jest to konieczność i będę głosował za projektem uchwały. 

Radna Ogłozińska Jadwiga zwróciła uwagę, odnośnie uchwalenia podwyŜki  

p. Burmistrzowi, Ŝe niektóre zarzuty, które radni podnoszą w dyskusji są niepowaŜne, 

bo przecieŜ p. radny Dominik występował z wnioskiem o podwyŜkę dla  

p. Burmistrza, a teraz podnosi jako zarzut. 

Radna Matejczuk Bogusława powiedziała, Ŝe pieniądze z obszarów wiejskich nie 

mogą być wydatkowane dla miasta. Wieś tak samo jest waŜna a te świetlice są 

pięknymi obiektami, które na wsi słuŜą jako ośrodki kultury, bo nie tylko miasto ma 

się rozwijać, ale cała gmina. 

Pan Przewodniczący Rady podsumowując dyskusję zwrócił uwagę na następujące 

problemy. Jesteśmy wyjątkowo w trudnej sytuacji, bo gmina realizuje inwestycje 

kosztowne niezwrotne, które nie powiększają przychodów, ale i takie inwestycje są 

niezbędne dla naszej społeczności. W tym momencie wypadałoby przypomnieć 

słowa, które padały na tej sali z ust mieszkańców naszej gminy protestujących 
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przeciwko budowie biogazowni, inwestycji, która mogłaby aktywizować gospodarczo 

gminę i zwiększyć przychody z podatków. Jeśli w najbliŜszym okresie nie stworzymy 

warunków do realizacji na terenie gminy inwestycji przemysłowych w tym głównie 

opartych na wykorzystaniu posiadanych potencjałów to nadal będziemy musieli 

podnosić podatki, aby gmina mogła funkcjonować. Przegraliśmy duŜą sprawę, bo juŜ 

w tej chwili funkcjonują na terenie powiatu dwie biogazownie i z tego powodu dla 

kolejnej instalacji moŜe zabraknąć substratów gwarantujących dodatnią rentowność. 

Była szansa na naszym komunalnym majątku wybudować taką instalację i czerpać  

z niej zyski. Biorąc pod uwagę relatywnie dobre nasłonecznienie terenu gminy warto 

podjąć działania w kierunku budowy elektrowni słonecznej. Niezbywalnym zadaniem 

dla samorządu gminy jest poszukiwanie inwestycji, które powiększą nam przychód. 

Gmina musi się maksymalnie otworzyć na inwestycje przemysłowe poprzez 

stworzenie zachęcających dla inwestorów warunków ich realizacji. Zwracam uwagę, 

Ŝe w okresie najbliŜszych 2 lat praktycznie nie będą dostępne środki zewnętrzne 

oprócz tych projektów, na które mamy juŜ akceptację. Jaki będzie następny okres 

wsparcia unijnego tego nie wiemy. Musimy sobie uświadomić, Ŝe nigdy byśmy nie 

wybudowali basenu, gdyby nie dotacje zewnętrzne. Natomiast, jeśli chodzi o podatki 

to trzeba jeszcze o jednym powiedzieć, Ŝe p. Minister Finansów będzie nas 

dyscyplinował, Ŝeby część naszej działalności sfinansować tylko ze środków 

własnych, bez zaciągania kredytów. Jeśli nie będziemy mieli środków własnych, to 

będziemy musieli ograniczać działalność statutową. Musimy równieŜ pamiętać, iŜ 

zmniejsza się ilość ludzi pracujących, ubywa nam z tego tytułu dochodów z podatków 

od płatników indywidualnych, wobec tego kaŜdy etat na pewno jest bardzo waŜny. 

Proszę o opinię Komisji Strategii, BudŜetu, Gospodarki i Rolnictwa do projektu 

uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości 

obowiązujących na terenie gminy Parczew na 2013 r.                                                                                                                                                                                                                                                                                                                    

Pan Marek Chwalczuk - Przewodniczący Komisji Strategii, BudŜetu, Gospodarki  

i Rolnictwa poinformował, Ŝe Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt omawianej 

uchwały. 

Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
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W wyniku jawnego głosowania Rada przyjęła uchwałę zwykłą większością głosów 

przy 4 głosach przeciw i jednym głosie wstrzymującym się. Uchwała w sprawie 

określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości obowiązujących na terenie 

gminy Parczew na 2013 r. stanowi załącznik do protokołu. 

8.11 Pan Paweł Kędracki– Burmistrz Parczewa zwrócił się do Rady z projektem 

uchwały w sprawie określenia wysokości rocznych stawek podatku od środków  

transportowych na 2013 r. Proponujemy, aby stawki podatku od środków 

transportowych na rok 2013 pozostały na tym samym poziomie, co w roku 

bieŜącym.  

Pan Przewodniczący Rady Poproszę o opinię do projektu uchwały 

Przewodniczącego Komisji Strategii, BudŜetu, Gospodarki i Rolnictwa do projektu 

uchwały w sprawie określenia wysokości rocznych stawek podatku od środków  

transportowych na 2013 r.  

Pan Przewodniczący Komisji Strategii, BudŜetu, Gospodarki i Rolnictwa 

poinformował, Ŝe Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt omawianej uchwały. 

Pan Przewodniczący Rady wobec pozytywnej opinii komisji poddaję pod 

głosowanie projekt uchwały w sprawie określenia wysokości rocznych stawek 

podatku od środków transportowych na 2013 r.  

W wyniku głosowania Rada przyjęła uchwałę jednogłośnie i stanowi ona załącznik do 

protokołu. 

8.12 Pani Sekretarz Gminy przedłoŜyła projekt uchwały w sprawie zasad i trybu 

korzystania z obiektów i urządzeń uŜyteczności publicznej Gminy Parczew. 

Uchwała ma zastosowanie do obiektów i urządzeń uŜyteczności publicznej  

z dziedziny sportu, oświaty i kultury, które znajdują się na terenie gminy Parczew. 

Obiekty te wykorzystywane są do prowadzenia statutowej działalności tych 

jednostek, lecz po zajęciach lekcyjnych, treningach udostępniane są społeczności 

gminy. Jednocześnie obiektami uŜyteczności publicznej są świetlice wiejskie  

i remizy OSP, których celem jest integrowanie mieszkańców poszczególnych 

sołectw, umoŜliwianie im wspólnego uczestnictwa w imprezach kulturalnych, 

oświatowych, organizowania spotkań, narad, obrad samorządu mieszkańców wsi. 

PrzedłoŜony regulamin będzie podstawą do ustalenia w drodze zarządzenia 
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Burmistrza Parczewa odpłatności za wynajem świetlic wiejskich, jeśli wynajęcie 

danej świetlicy będzie miało charakter odpłatny. 

Radny Chwalczuk Marek chciałby uzyskać informację, jeśli się zgłosi jakaś firma  

i zechce wynająć świetlicę i zaŜąda faktury VAT, to jak będziemy w takim 

przypadku postępować? 

Pani Sekretarz Gminy odpowiedziała. JeŜeli będzie podjęta uchwała to Burmistrz 

w drodze zarządzenia ustali cennik opłat i osoba pełniąca funkcję gospodarza spisze 

liczniki przed spotkaniem i po spotkaniu, potem zostanie wystawiona faktura VAT. 

Pan Zastępca Burmistrza Parczewa wyjaśnił, Ŝe jak był robiony projekt to 

rzeczywiście Ministerstwo Rolnictwa, które odpowiadało za PROW było na 

stanowisku, Ŝe świetlice nie mogą mieć Ŝadnych dochodów, ale to się juŜ zmieniło 

Ministerstwo ustaliło, Ŝe te dochody nie mogą przekroczyć kosztów poniesionych  

w danym roku. Dlatego musimy poinformować tą jednostkę, która przyznała 

fundusze, Ŝe taka uchwała została podjęta przez Radę. 

Radny Urzędowski Andrzej zapytał, czy świetlica w Koczergach, którą obecnie 

zarządza OSP będzie nazwana świetlicą wiejską? 

Pani Sekretarz Gminy wyjaśniła, Ŝe uchwała nie operuje definicją świetlicy  

a pojęciem obiekty i urządzenia uŜyteczności publicznej, natomiast odnośnie 

świetlic jest załącznik do uchwały. PoniewaŜ w tym obiekcie obecnie prowadzona 

jest działalność z zakresu ochrony przeciwpoŜarowej, ale jest to obiekt z dziedziny 

kultury i będzie miał zastosowanie jako świetlica wiejska. 

Pan Przewodniczący Rady zwrócił się z prośbą o opinię Komisji Oświaty, Kultury, 

Sportu i Rekreacji do projektu przedmiotowej uchwały. 

Pani Jadwiga Ogłozińska- Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu  

i Rekreacji poinformowała, Ŝe Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała 

projekt omawianej uchwały. 

Pan Przewodniczący Rady wobec pozytywnej opinii komisji poddaję pod 

głosowanie projekt uchwały w sprawie zasad i trybu korzystania z obiektów  

i urządzeń uŜyteczności publicznej Gminy Parczew. 

W wyniku jawnego głosowania Rada jednogłośnie przyjęła uchwałę i stanowi ona 

załącznik do protokołu.  
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8.13 Pan Przewodniczący Rady Proszę panią Sekretarz Gminy o omówienie 

autopoprawki oraz projektu uchwały w sprawie podziału Gminy Parczew na okręgi 

wyborcze oraz ustalenia ich granic, numerów i liczby radnych wybieranych  

w kaŜdym okręgu. 

Pani Sekretarz Gminy wyjaśniła, Ŝe autopoprawka dotyczy zmian na okręgu 

wyborczym Nr 1 i Nr 2 chodzi o uszczegółowienie granic pomiędzy okręgiem Nr 1  

a okręgiem Nr 2. Jako granicę przyjęto ulicę 11 Listopada, przy której ulice  

i nieruchomości, jadąc od strony Białej Podlaskiej, zlokalizowane po prawej stronie 

naleŜą do okręgu Nr 2, natomiast całe osiedle „Za Stadionem” naleŜy do okręgu  

Nr 1. 

Pan Przewodniczący Rady poprosił o opinie wszystkich komisji Rady Miejskiej do 

autopoprawki do projektu uchwały. 

Pan Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformował, iŜ komisja pozytywnie 

zaopiniowała autopoprawkę do projektu uchwały. 

Pan Przewodniczący Komisji Strategii, BudŜetu, Gospodarki i Rolnictwa 

poinformował, iŜ komisja pozytywnie zaopiniowała autopoprawkę do projektu 

uchwały. 

Pani Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Rekreacji  

poinformowała, iŜ komisja pozytywnie zaopiniowała autopoprawkę do projektu 

uchwały. 

Pan Przewodniczący Komisji Bezpieczeństwa Publicznego, Zdrowia i Opieki 

Społecznej poinformował, iŜ komisja pozytywnie zaopiniowała autopoprawkę do 

projektu uchwały. 

Pan Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wniesioną autopoprawkę do 

projektu uchwały. 

W wyniku jawnego głosowania Rada jednogłośnie przyjęła zaproponowaną 

autopoprawkę do projektu uchwały. 

Pan Przewodniczący Rady poprosił o opinie wszystkich komisji Rady Miejskiej do 

projektu uchwały w sprawie podziału Gminy Parczew na okręgi wyborcze oraz 

ustalenia ich granic, numerów i liczby radnych wybieranych w kaŜdym okręgu. 
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Pan Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformował, iŜ komisja pozytywnie 

zaopiniowała przedłoŜony projekt uchwały. 

Pan Przewodniczący Komisji Strategii, BudŜetu, Gospodarki i Rolnictwa 

poinformował, iŜ komisja pozytywnie zaopiniowała przedłoŜony projekt uchwały. 

Pani Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Rekreacji  

poinformowała, iŜ komisja pozytywnie zaopiniowała przedłoŜony projekt uchwały. 

Pan Przewodniczący Komisji Bezpieczeństwa Publicznego, Zdrowia i Opieki 

Społecznej poinformował, iŜ komisja pozytywnie zaopiniowała przedłoŜony projekt 

uchwały. 

Pan Przewodniczący Rady wobec pozytywnej opinii komisji poddaję pod 

głosowanie projekt uchwały w sprawie podziału Gminy Parczew na okręgi wyborcze 

oraz ustalenia ich granic, numerów i liczby radnych wybieranych w kaŜdym okręgu. 

W wyniku jawnego głosowania Rada jednogłośnie przyjęła uchwałę i stanowi ona 

załącznik do protokołu.  

8.14 Pani Sekretarz Gminy przedstawiła projekt uchwały w sprawie podziału 

Gminy Parczew na stałe obwody głosowania, ustalenia ich numerów, granic oraz 

siedzib obwodowych komisji wyborczych. Proponujemy, aby w tych samych 

siedzibach odbywały się Obwodowe Komisje Wyborcze. Zmiany polegają na tym, iŜ 

w 4 obwodach zostały podzielone na 2 okręgi jednomandatowe i w tych obwodach, 

komisje obwodowe będą obsługiwały po 2 okręgi.  

Radna Kopiś Monika  zauwaŜyła, iŜ ulica Działkowa jest w okręgu Nr 1 i Nr 2. 

Pani Sekretarz Gminy wyjaśniła, Ŝe ulica Działkowa jest w okręgu Nr 2. 

Pan Przewodniczący Rady poprosił o opinie wszystkich komisji Rady Miejskiej do 

projektu uchwały w sprawie podziału Gminy Parczew na stałe obwody głosowania, 

ustalenia ich numerów, granic oraz siedzib obwodowych komisji wyborczych. 

Pan Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformował, iŜ komisja pozytywnie 

zaopiniowała przedłoŜony projekt uchwały. 

Pan Przewodniczący Komisji Strategii, BudŜetu, Gospodarki i Rolnictwa 

poinformował, iŜ komisja pozytywnie zaopiniowała przedłoŜony projekt uchwały. 

Pani Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Rekreacji  

poinformowała, iŜ komisja pozytywnie zaopiniowała przedłoŜony projekt uchwały. 
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Pan Przewodniczący Komisji Bezpieczeństwa Publicznego, Zdrowia i Opieki 

Społecznej poinformował, iŜ komisja pozytywnie zaopiniowała przedłoŜony projekt 

uchwały. 

Pan Przewodniczący Rady wobec pozytywnej opinii komisji poddaję pod 

głosowanie projekt uchwały w sprawie podziału Gminy Parczew na stałe obwody 

głosowania, ustalenia ich numerów, granic oraz siedzib obwodowych komisji 

wyborczych. 

W wyniku jawnego głosowania Rada jednogłośnie przyjęła uchwałę i stanowi ona 

załącznik do protokołu.  

8.15 Pani Sekretarz Gminy omówiła projekt zmieniający uchwałę w sprawie 

Regulaminu określającego wysokość i szczegółowe warunki przyznawania dodatku 

za wysługę lat, motywacyjnego, funkcyjnego i za warunki pracy, szczegółowe 

warunki obliczania i wypłacania wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe  

i godziny doraźnych zastępstw oraz wysokość i warunki wypłacania nagród dla 

nauczycieli poszczególnych stopni awansu zawodowego zatrudnionych w szkołach  

i placówkach oświatowych prowadzonych przez Gminę Parczew. Zmiana polega na 

zwiększeniu wysokości dodatków funkcyjnych dla Dyrektorów i Wicedyrektorów 

szkół oraz dla wychowawców klas i wychowawców oddziałów przedszkolnych  

w szkołach i przedszkolach. Przedmiotowe zmiany zostały skonsultowane ze 

związkami zawodowymi zrzeszającymi nauczycieli.  

Pan Przewodniczący Rady zwrócił się z prośbą o opinię Komisji Oświaty, Kultury, 

Sportu i Rekreacji do projektu przedmiotowej uchwały. 

Pani Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Rekreacji  

poinformowała, iŜ komisja pozytywnie zaopiniowała przedłoŜony projekt uchwały. 

Pan Przewodniczący Rady wobec pozytywnej opinii komisji poddaję pod 

głosowanie projekt zmieniający uchwałę w sprawie Regulaminu określającego 

wysokość i szczegółowe warunki przyznawania dodatku za wysługę lat, 

motywacyjnego, funkcyjnego i za warunki pracy, szczegółowe warunki obliczania  

i wypłacania wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i godziny doraźnych 

zastępstw oraz wysokość i warunki wypłacania nagród dla nauczycieli 
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poszczególnych stopni awansu zawodowego zatrudnionych w szkołach i placówkach 

oświatowych prowadzonych przez Gminę Parczew. 

W wyniku jawnego głosowania Rada jednogłośnie przyjęła uchwałę i stanowi ona 

załącznik do protokołu.  

8.16 Pani Sekretarz Gminy przedstawiła projekt uchwały w sprawie uchwalenia 

Regulaminu targowiska miejskiego „Mój Rynek” w Parczewie. Proponowana 

uchwała związana jest z realizacją przez Gminę Parczew zadania inwestycyjnego 

polegającego na przebudowie targowiska gminnego w Parczewie. Zadanie 

realizowane jest w ramach działania 321 „Podstawowe usługi dla gospodarki  

i ludności wiejskiej” objętego Programem Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 

2007-2013. W tym celu konieczne jest stworzenie jasnych i jednolitych zasad 

korzystania z mającego powstać w ramach programu „Mój Rynek” targowiska. Na 

terenie targowiska posadowiona zostanie tablica, na której zamieszczone zostaną 

podstawowe informacje dotyczące funkcjonowania targowiska tj. nazwa i adres 

właściciela oraz administratora z podaniem jego siedziby, telefonu, wysokość opłaty 

targowej, regulamin targowiska oraz wewnętrzne informacje i ogłoszenia dotyczące 

funkcjonowania targowiska. 

Pan Przewodniczący Rady zapytał, czy w §3 regulaminu nie ma błędu 

drukarskiego, bo w kolumnie jest 5 sektorów a w tytule jest podane od A do D. 

Pani Sekretarz Gminy wyjaśniła, iŜ faktycznie nastąpił błąd, bo powinno być 

zapisane od A do E. Ponadto nastąpił błąd literowy w projekcie uchwały w §3 „Traci 

moc uchwała Nr XXXII/181/ 2001 Rady Miejskiej w Parczewie z dnia 11 lipca 

2001r.” 

Radna Kopiś Monika zapytała, czy oprócz dni targowych we wtorek i piątek  

w pozostałe dni tygodnia będzie czynne targowisko miejskie? 

Pani Sekretarz Gminy odpowiedziała, iŜ targowisko miejskie będzie czynne we 

wtorki i piątki. 

Radna Ogłozińska Jadwiga zapytała, czy do obsługi targowiska będzie dodatkowe 

zatrudnienie sprzątaczki, lub dozorcy? 

 Pan Burmistrz Parczewa wyjaśnił, na obiekcie będzie zamontowany monitoring  

a utrzymaniem czystości i porządku na targowisku będzie nadzorował administrator, 
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czyli MOSiR. 

Radna Matejczuk Bogusława zapytała, czy będzie pobierana miesięczna opłata za 

rezerwacje stanowiska? Czy będą podwyŜszone opłaty targowe dla sprzedawców? 

Pan Burmistrz Parczewa odpowiedział. Do tej pory nie była stosowana opłata za 

rezerwację, ale przymierzamy się, by taką opłatę wprowadzić, Ŝeby sprzedawcy 

mogli mieć dane miejsce zarezerwowane przez dany okres.  

Pan Zastępca Burmistrza Parczewa uzupełnił, iŜ opłaty za rezerwacje funkcjonują 

w wielu miastach i to jest rodzaj podatku z ustawy o podatkach i opłatach lokalnych. 

Planujemy wprowadzić umowy cywilno-prawne na dzierŜawę stoiska z handlującym 

na okres 1 roku. Byłoby to korzystne dla handlujących, Ŝeby stali sprzedawcy nie 

musieli zbyt wcześnie przyjeŜdŜać i rezerwować miejsca. Handlujący popierają taką 

formę poboru opłat za rezerwację stoiska na targowisku. 

Pan Przewodniczący Rady zapytał, kiedy zacznie funkcjonować targowisko 

miejskie? 

Pan Zastępca Burmistrza Parczewa odpowiedział, Ŝe termin realizacji projektu do 

30 listopada 2012r. a potem 14 dni na przeprowadzenie odbioru technicznego robót.  

Pan Przewodniczący Rady zwrócił się z prośbą o opinię Komisji Strategii, 

BudŜetu, Gospodarki i Rolnictwa do projektu przedmiotowej uchwały. 

Pan Przewodniczący Komisji Strategii, BudŜetu, Gospodarki i Rolnictwa 

poinformował, Ŝe Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt omawianej 

uchwały. 

Pan Przewodniczący Rady wobec pozytywnej opinii komisji poddaję pod 

głosowanie projekt uchwały w sprawie uchwalenia Regulaminu targowiska 

miejskiego „Mój Rynek” w Parczewie. 

W wyniku jawnego głosowania Rada jednogłośnie przyjęła uchwałę i stanowi ona 

załącznik do protokołu.  

8.17 Pani Sekretarz Gminy przedstawiła projekt uchwały w sprawie określenia 

wzorów informacji i deklaracji podatkowych w zakresie podatku od nieruchomości, 

rolnego i leśnego. Zmiana wprowadzona do projektu uchwały wynika z faktu, iŜ po 

wpisaniu stawek podatku od nieruchomości zniknęła jedna pozycja dotycząca 

podatku od budowli będących sieciami gazowymi w wysokości 1% ich wartości, do 
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której wprowadzono nową stawkę podatku w wysokości 2%. Przy okazji zostały 

wprowadzone nowe formularze, aby juŜ uregulować kompleksowo wszystkie 

formularze podatkowe, które będą bardziej czytelne. 

Pan Przewodniczący Rady zwrócił się z prośbą o opinię Komisji Strategii, 

BudŜetu, Gospodarki i Rolnictwa do projektu przedmiotowej uchwały. 

Pan Przewodniczący Komisji Strategii, BudŜetu, Gospodarki i Rolnictwa 

poinformował, Ŝe Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt omawianej 

uchwały. 

Pan Przewodniczący Rady wobec pozytywnej opinii komisji poddaję pod 

głosowanie projekt uchwały w sprawie określenia wzorów informacji i deklaracji 

podatkowych w zakresie podatku od nieruchomości, rolnego i leśnego.  

W wyniku jawnego głosowania Rada jednogłośnie przyjęła uchwałę i stanowi ona 

załącznik do protokołu.  

 8.18 Pani Irena Terlecka – Kierownik Referatu Nieruchomości, Planowania 

Przestrzennego i Ochrony Środowiska omówiła projekt uchwały w sprawie 

przystąpienia do sporządzania zmian w miejscowym planie zagospodarowania 

przestrzennego dla obszaru poza granicami administracyjnymi miasta Parczewa. 

PrzedłoŜony projekt uchwały następuje zgodnie z dyspozycją art. 14 ust. 1,2,4 

ustawy o planowaniu zagospodarowaniu przestrzennym. Integralną częścią projektu 

uchwały są załączniki graficzne, które obrazują teren, czyli określają granice obszaru 

objętego zmianą planu. Przedkładamy 4 załączniki do uchwały. Zał. Nr 1 dotyczy 

nieruchomości połoŜonych w Tyśmienicy, są to działki gruntu o numerach: 1119/1; 

1119/2; 1119/3; 1119/4. Zgodnie z art. 14 ust. 5 przed przystąpieniem do 

sporządzenia zmian w planie, organ wykonawczy dokonuje analizy zasadności 

sporządzania miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego, oceny stopnia 

zgodności przewidywanych rozwiązań z ustaleniami studium. Ponadto przygotowuje 

teŜ materiały geodezyjne do opracowania i ustala zakres prac planistycznych pod 

kątem analizy zasadności. W zał. Nr1 zapisy w studium dot. analizowanego terenu 

przewidują tereny rolne oraz tereny lasów. Istniejący plan zagospodarowania 

przestrzennego ma zapisy dot. terenów rolnych z dopuszczaniem zabudowy  

i terenów lasów. Zmiana planu dotyczyłaby na podstawie wykazanej analizy, Ŝe 
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powyŜszy plan wymagałby dopuszczenia realizacji zabudowy obiektami o funkcji 

mieszkaniowej i usługowej, poniewaŜ obowiązujące studium znajduje takie 

uzasadnienie. Zał. Nr 2 dotyczy nieruchomości połoŜonych w Tyśmienicy, są to 

działki o numerach: 1104; 1105/4; 1105/3. Zapisy w studium tego terenu określają 

teren jako zabudowę zagrodową. Istniejący plan zagospodarowania przestrzennego 

określa teren jako zabudowę zagrodową. Natomiast analiza zasadności sporządzenia 

zmian planu wykazuje, Ŝe rozszerzymy zapisy o moŜliwości realizacji zabudowy 

obiektami kubaturowymi o wysokości do trzech kondygnacji nadziemnych. 

Dlaczego proponujemy takie zapisy, poniewaŜ w studium nie ma ograniczeń ilości 

kondygnacji a takie ograniczenie jest w istniejącym zapisie planu. Zał. Nr 3 to 

działki połoŜone w Koczergach o numerach: 330/2; 330/5; 966. W obowiązującym 

studium powyŜszy teren jest określony jako teren rolny, natomiast w planie 

zagospodarowania przestrzennego teren stanowi kopalnie piasku i zachodzi 

niezgodność z aktualnie obowiązującym planem. Naszym zamierzeniem jest 

dostosowanie zgodności zapisów ze studium z obecnie wykorzystanym terenem, 

poniewaŜ teren kopalni został zrekultywowany w kierunku rolnym. Zostały wydane 

decyzje o zakończeniu prac rekultywacji i obecnie są to tereny rolne. Chciałabym 

zwrócić uwagę, Ŝe być moŜe na tych terenach będzie rozwaŜana moŜliwość zapisów 

wprowadzenia dopuszczenia lokalizacji odnawialnych źródeł energii, poniewaŜ 

alternatywne źródła energii są szeroko ujęte w studium gminy i umoŜliwiają na 

terenach rolnych budowę urządzeń elektroenergetycznych. Ten teren obecnie 

stanowi własność gminy i chcielibyśmy go wykorzystać pod farmę fotowoltaiczną.  

Zał. Nr 4 obejmuje nieruchomości we wsi Siedliki, działki o numerach: 20, 21, 22, 

23. Studium planu przewiduje zabudowę zagrodową, natomiast obowiązujący plan 

zagospodarowania przestrzennego na tereny rolne. W związku z tym chcemy 

dostosować zapisy zgodności z obowiązującym studium i umoŜliwi ć realizacje 

zabudowy zagrodowej.  

Pan Przewodniczący Rady zapytał, czy będzie istniała potrzeba przy opracowaniu 

planu miejscowego, w załączniku Nr 1, zmiany przeznaczenia gruntów rolnych 

i leśnych na inne cele.  

Pani Kierownik Referatu NPO odpowiedziała, iŜ nie będzie to wymagane. 
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Radny Nazaruk Jan zauwaŜył, Ŝe p. Kierownik wymieniła, iŜ w Zał. Nr 3 są nr 

działek 330/2 a ja mam wyszczególnione w zał. numer 330/3. 

Pani Kierownik Referatu NPO wyjaśniła, iŜ faktycznie jest to numer 330/3. 

Radny Sobich Artur nie do końca jest zorientowany, gdzie te działki się znajdują, 

proponuje, Ŝeby je pokazać na mapie. 

Radny Dominik Tomasz zwrócił się z pytaniem: Jaki jest sens przekształcać działki 

w tej chwili? Czy gmina ma plan w ogóle na zagospodarowanie tych działek? Czy 

one będą sprzedane? 

Pan Burmistrz Parczewa wyjaśnił. W pierwszym obszarze gmina jest właścicielem 

działek połoŜonych w Tyśmienicy, które pierwotnie stanowiły rezerwę pod 

wysypisko śmieci w miejscowości Tyśmienica. W tej chwili wiemy, Ŝe wysypisko 

śmieci tam nie powstanie, dlatego chcemy przystosować teren do sprzedaŜy  

w jakiejś perspektywie czasowej. 

Pan Przewodniczący Rady zwrócił uwagę, by do kolejnych projektów uchwał 

załączać mapę orientacyjną określającą połoŜenie nieruchomości, moŜna równieŜ 

dodatkowo załączyć mapę z Geoportalu. 

Radny Urzędowski Andrzej zaznaczył, iŜ ustawa o planowaniu  

i zagospodarowaniu przestrzennym wymaga szczegółowego uzasadnienia i prosi, 

Ŝeby przy gruntach rolnych, które są przeznaczone do zamiany na inne, aŜeby było 

szczegółowe uzasadnienie. 

Pan Burmistrz Parczewa wyjaśnił, iŜ w tym momencie my nie zmieniamy 

przeznaczenia gruntu, który jest własnością gminy, tylko w przyszłości, Ŝeby była 

moŜliwość zagospodarowania tej nieruchomości, poniewaŜ tam wysypiska śmieci 

nie będzie. W przypadku drugiego załącznika, to są grunty prywatne w Tyśmienicy  

i inwestor zgłosił się z prośbą do gminy o zmianę przeznaczenia nieruchomości, bo 

chce pobudować dom opieki dla osób starszych. W trzecim załączniku teren jest 

własnością gminy, jest to teren pokopalniany, zrekultywowany i chcemy go 

przystosować pod instalację farmy fotowoltaicznej. Gmina musi być właścicielem 

terenu, Ŝeby mogła wystąpić do Zakładu Energetycznego do Polskiej Grupy 

Energetycznej o zgodę na podłączenie do sieci energetycznej. Kolejna kwestia, którą 

będziemy musieli rozstrzygnąć, czy gmina sama wystąpi o pozwolenie, jako 
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inwestor, czy będziemy inwestować w partnerstwie z innym podmiotem prywatnym. 

Radny Dominik Tomasz zapytał. W jaki sposób gmina weszła w posiadanie 

gruntów pana Wawrzyńskiego? Czy była to zamiana, czy teŜ wykup?  

Pan Burmistrz Parczewa wyjaśnił, iŜ działka o powierzchni 2,70 ha w Koczergach 

została pozyskana na podstawie umowy o zamianę gruntu na obszar przy ulicy  

1 Maja o powierzchni 1,60 ha, zostało to wykonane zgodnie z prawem, na operacie 

szacunkowym wykonanym przez biegłego rzeczoznawcę. Liczymy na to, Ŝe ten plac 

zostanie odpowiednio zagospodarowany a gminy nie stać na to, by w tym momencie 

cokolwiek robić. JeŜeli chodzi o Siedliki to tam jest kwestia naprawienia zgodności 

w studium z planem zagospodarowania przestrzennego. 

Pan Przewodniczący Rady przybliŜył radnym lokalizację terenów, dla których jest 

propozycja sporządzenia zmian w miejscowym planie zagospodarowania 

przestrzennego.  

Radna Bójko BoŜena stwierdziła, do tej chwili nic nie wiedziała o zamianie działek 

i uwaŜa, Ŝe p. Burmistrz nie miał prawa robić zamiany działek bez zgody Rady. 

Radny Dominik Tomasz twierdzi, Ŝe działka w Koczergach jest bezwartościowa  

i połoŜona w szczerym polu, a działka przy ul. 1 Maja jest zlokalizowana przy 

drodze utwardzonej i uwaŜa, Ŝe jest bardziej wartościowa.   

Pan Zastępca Burmistrza Parczewa zakomunikował, iŜ działka przy ul. 1 Maja 

praktycznie nie nadaje się do zabudowy, poniewaŜ jest tam strefa ochronna rzeki  

i jednocześnie są tam pewne inne ograniczenia. Nadmienił, iŜ operaty szacunkowe 

są wykonane dla jednej i drugiej działki i są do wglądu w Referacie NPO. 

Pan Przewodniczący Rady przypomniał, iŜ uchwała o przystąpieniu do zmian  

w miejscowym planie dla obszaru w granicach miasta została zdjęta z porządku 

obrad dzisiejszej sesji. 

Radna Bojko BoŜena uwaŜa, Ŝe radni powinni mieć pełną wiedzę, za czym 

konkretnie głosują. 

Radny Dominik Tomasz  zauwaŜył, iŜ w uzasadnieniu do zmian planu jest zapis, Ŝe 

przewidywane rozwiązanie planu uwzględni moŜliwość zabudowy będącej 

kontynuacją funkcji mieszkaniowej z dopuszczeniem usług, czyli ta działka jest 

duŜo więcej warta.   
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Pan Burmistrz Parczewa wyjaśnił, iŜ wszystkie działania, które podejmujemy są  

w dobrym interesie gminy i jej mieszkańców. Działka znajdowała się z planie 

sprzedaŜy naszej gminy, która leŜy w dyspozycji Burmistrza, został wykonany 

operat szacunkowy, naleŜności zostały uregulowane. UwaŜam, Ŝe pozyskaliśmy 

duŜo lepsze grunty, na których mamy moŜliwość inwestowania. Tereny te są 

zrekultywowane i mają pierwszeństwo w pozyskiwaniu środków na inwestowanie  

w instalacje z odnawialnych źródeł energii. Natomiast, jeśli mówimy o zamianie 

tych wszystkich działek to na pewno ich wartości wzrosną, ale procedura zmian  

w planie jest niestety długotrwała. Obawiam się, Ŝe moŜe być problem w momencie 

pozyskiwania środków, czy po prostu nas ktoś nie ubiegnie, bo jest kilku chętnych 

inwestorów na lokowanie w farmę fotowoltaiczną.   

Radna Matejczuk Bogusława zapytała, na mapce we wsi Siedliki, są 4 działki, ale 

nie ma oznakowania, na co będą przeznaczone i czyje są to działki? 

Pan Burmistrz Parczewa odpowiedział, Ŝe działki w Siedlikach są własnością 

prywatną i musimy dostosować zapisy w planie do zapisów w studium. 

Pan Zastępca Burmistrza Parczewa zwrócił się do radnych z pytaniem, które 

działki budzą państwa wątpliwości? 

Radna Kopiś Monika potwierdziła, Ŝe ma zastrzeŜenie do załącznika Nr 3 tj. 

działek połoŜonych w Koczergach. Nadmieniła, Ŝe radni dowiedzieli się o tej 

zamianie od mieszkańców. Jeszcze chciałaby zapytać, kto będzie partnerem gminy 

w inwestowaniu farmy fotowoltaicznej? 

Pan Zastępca Burmistrza Parczewa wyjaśnił, iŜ podczas wyjazdu radnych na 

oczyszczalnię ścieków p. Burmistrz poinformował Radę o tym, Ŝe gmina powinna 

zmierzać w kierunku instalacji farmy fotowoltaicznej i czyni starania nad zamianą 

terenu pod inwestycję. Rada formalnie przegłosowała powyŜszy wniosek. Radni 

popierali taki kierunek, Ŝeby odejść od wiatraków a poszukać terenu pod ogniwa 

fotowoltaiczne. Była teŜ mowa, Ŝeby się śpieszyć, bo będzie tylko jeden nabór dla 

przedsiębiorstw. Zastanawialiśmy się, czy będziemy powoływać do tego Spółkę, czy 

moŜe będzie w partnerstwie.  

Pan Burmistrz Parczewa zaznaczył, Ŝe wszystko odbyło się zgodne z prawem, 

dokumentacja jest do wglądu, uchwały o przeznaczeniu gruntów do sprzedaŜy są 
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podjęte przez Radę Miejską. Zgadzam się z p. Przewodniczącym Rady, Ŝe naleŜało 

dołoŜyć większych starań, by w sposób bardziej przejrzysty przygotować 

uzasadnienie do uchwały. Przy projektowaniu następnych uchwał będziemy się 

starać przygotować dokumentację prawidłowo.   

Radna Ogłozińska Jadwiga bardzo uwaŜnie przysłuchiwała się dyskusji, twierdzi, 

Ŝe nie jest to w złej woli, jeśli radni poruszyli ten temat. Źle się stało, Ŝe radni o tej 

zamianie dowiedzieli się od mieszkańców, ale ludzie są róŜni i nie zawsze są 

zorientowani o co tak naprawdę chodzi.    

Radny Urzędowski Andrzej twierdzi, Ŝe tu nie chodzi o zamianę, tylko o zasadę i o 

zamianie działki naleŜało radnym wcześniej przedstawić. UwaŜa, Ŝe grunty 

zrekultywowane do niczego się nie nadają.    

Pan Burmistrz Parczewa zwrócił się do radnych z prośbą, Ŝeby na spokojnie 

przeanalizowali tą sprawę. Spójrzcie na ten teren i zobaczcie ile z tego będzie do 

zagospodarowania, bo kto widział, Ŝeby w pobliŜu rzeki jakiś cięŜki zakład 

pobudować.  

Pan Zastępca Burmistrza Parczewa zaznaczył, iŜ generalnie dyskutujemy na 

lokalizacji 4 terenów, z których 3 leŜą odłogiem i nic się tam nie dzieje. Czy 

chcemy, Ŝeby działkę w Tyśmienicy zarosły chwasty i samosiejki? Na innej działce 

juŜ inwestor zaczął gromadzić materiały budowlane, jeśli nie będzie zmiany  

w planie to nie będzie mógł inwestować. Natomiast na terenach zrekultywowanych 

niech sobie tam trawa zarośnie. Radni narzekają, Ŝe p. Burmistrz nie pozyskuje 

inwestorów, czemu tu fabryka „SONY” się nie buduje. Jak są moŜliwości to teŜ jest 

źle. Jeśli pensjonat w Tyśmienicy powstanie to przecieŜ będzie mieć kilka osób 

zatrudnienie i 20-30 tys. zł wpłynie rocznie z tytułu podatku od nieruchomości do 

budŜetu gminy. My nie moŜemy liczyć na stworzenie jakiś ogromnych zakładów 

pracy, bo mamy na to małe szanse. Ale powinniśmy umoŜliwiać naszym 

przedsiębiorcom, Ŝeby mieli moŜliwości zakładania działalność gospodarczą, to jest 

obowiązek radnych.   

Pan Przewodniczący Rady zamknął dyskusję nad projektem uchwały. Proszę  

o opinie Komisji Strategii, BudŜetu, Gospodarki i Rolnictwa do projektu 

przedmiotowej uchwały. 
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Pan Przewodniczący Komisji Strategii, BudŜetu, Gospodarki i Rolnictwa 

poinformował, Ŝe Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt omawianej uchwały. 

Pan Przewodniczący Rady wobec pozytywnej opinii komisji poddaję pod 

głosowanie projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzania zmian  

w miejscowym planie zagospodarowania przestrzennego dla obszaru poza granicami 

administracyjnymi miasta Parczewa.  

W wyniku głosowania Rada przyjęła uchwałę jednogłośnie i stanowi ona załącznik do 

protokołu. 

8.19 Pani Sekretarz Gminy przedstawiła projekt uchwały w sprawie obniŜenia 

średniej ceny skupu Ŝyta przyjmowanej do obliczenia podatku rolnego na 2013 r. 

Proponujemy obniŜenie średniej ceny skupu Ŝyta ustaloną Komunikatem Prezesa 

Głównego Urzędu Statystycznego za okres pierwszych trzech kwartałów 2012r.  

z kwoty 75,86 zł za 1 dt do kwoty 45,29 zł za 1 dt, mającą zastosowanie przy 

obliczeniu podatku rolnego na 2013r. na obszarze gminy. W stosunku do roku 

ubiegłego wzrost podatku rolnego będzie wynosił 4%, za 1 ha przeliczeniowy, 

wyniesie o kwotę 4,45 zł, i będzie stanowić ogółem wzrost na kwotę 24.058,90 zł. 

Pan Przewodniczący Rady zapytał, czy będą pytania, bądź uwagi do projektu 

uchwały? 

Radny Goździk Tomasz zaproponował, Ŝeby podatek rolny pozostawić na 

poziomie roku ubiegłego. W uzasadnieniu podał, iŜ rolnicy są znacznie obciąŜeni 

kosztami produkcji rolnej a według niego cena płodów rolnych nie podniosła się  

o 4%. 

Radny Dominik Tomasz spostrzegł, Ŝe płace pracowników teŜ nie wzrosły, jednak 

w zeszłym roku podatki zostały podniesione. 

Pan Burmistrz Parczewa Proszę spojrzeć na kwotę tj. 75,86 zł, którą Ministerstwo 

Finansów zasugerowało, a my ją zaniŜamy o 40%. Przypominam, Ŝe są gminy, które 

pobierają maksymalną kwotę tego podatku. Zaznaczył, Ŝe koszty produkcji 

niewątpliwie teŜ wzrosły np. koszty paliwa, nawozów i ceny płodów rolnych teŜ 

poszły w górę. 
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Pan Przewodniczący Rady zauwaŜył, Ŝe wpływy do budŜetu gminy z tytułu 

podatku rolnego wynoszą ok. 24 tys. zł. Powodzenie w produkcji rolnej zaleŜy od 

wielu uwarunkowań. 

Pan Burmistrz Parczewa stwierdził, Ŝe wzrost tego podatku wynosi 4,45 zł z 1 ha 

przeliczeniowego rocznie. 

Pan Przewodniczący Rady Proszę o opinię Komisji Strategii, BudŜetu, Gospodarki 

i Rolnictwa do projektu przedmiotowej uchwały. 

Pan Przewodniczący Komisji Strategii, BudŜetu, Gospodarki i Rolnictwa 

poinformował, Ŝe Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt omawianej 

uchwały. 

Pan Przewodniczący Rady wobec pozytywnej opinii komisji poddaję pod 

głosowanie projekt uchwały w sprawie obniŜenia średniej ceny skupu Ŝyta 

przyjmowanej do obliczenia podatku rolnego na 2013 r.  

W wyniku jawnego głosowania Rada jednogłośnie przyjęła uchwałę i stanowi ona 

załącznik do protokołu.  

Ad. 9 

Odpowiedzi na interpelacje i wnioski zgłoszone w pkt. 2  

Pan Paweł Kędracki  – Burmistrz Parczewa udzielił radnym następujących 

odpowiedzi na interpelacje i wnioski zgłoszone w pkt.2. 

Odpowiedzi na interpelacje złoŜone na piśmie będą udzielone w formie pisemnej. 

Radnej Ogłozińskiej Jadwidze. 

Sprawa została przyjęta do realizacji  

Pan Przewodniczący Rady zapytał, czy z udzielonych odpowiedzi radni są 

usatysfakcjonowani? 

Radni przyjęli odpowiedzi twierdząco. 

 

Ad. 10  

Sprawy róŜne. 

Radny Nazaruk Jan zapytał, czy w gminie jest zatrudniony pracownik 

odpowiedzialny personalnie za meliorację?  
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Pan Burmistrz Parczewa odpowiedział, iŜ sprawami melioracyjnymi zajmuje się 

Referat Techniczno-Inwestycyjny. 

Radny Dominik Tomasz zwrócił się z pytaniem do Zastępcy Burmistrza, co miał na 

myśli mówiąc, Ŝe samorząd nie jest partnerem dla niego do rozmowy, czy chodziło  

o nasz samorząd, czy inny?  

Pan Zastępca Burmistrza Parczewa stwierdził, Ŝe teraz jest duŜe zapotrzebowanie 

w kierunku instalacji farmy fotowoltaicznej i samorządy chcą iść inwestorom na 

rękę. Przychodzi do nas inwestor i prosi o zmianę w planie zagospodarowania i my 

powinniśmy o to zadbać, Ŝeby pomóc inwestorowi przejść przez procedury prawne  

i wszystkie uzgodnienia. 

Pan Przewodniczący Rady zaznaczył, iŜ prawidłowa informacja o obszarach 

moŜliwych do inwestowania powinna być udostępniona na stronie internetowej  

w technologii GIS. Inwestor zanim przyjdzie do Burmistrza ma pełną informację  

o terenie i jego wyposaŜeniu w infrastrukturę. 

Radna Kopiś Monika zapytała, na jakim etapie jest realizacja projektu związana  

z instalacjami solarnymi? Czy nasza gmina ma szansę, Ŝeby zrealizować ten projekt?  

Pan Burmistrz Parczewa odpowiedział. Wniosek został przygotowany w sposób 

prawidłowy, jest po ocenie formalnej i został przedłoŜony do oceny punktowej.  

W naszej ocenie ma duŜe szanse na to, Ŝeby uzyskać dofinansowanie. 

Pani Sekretarz Gminy poinformowała, iŜ punktem wyjścia do ustalenia podatku 

leśnego jest średnia cena sprzedaŜy drewna uzyskiwana przez nadleśnictwa za 

pierwsze trzy kwartały poprzedniego roku. Zgodnie z Komunikatem Prezesa 

Głównego Urzędu Statystycznego średnia cena skupu drewna w ubiegłym roku 

wynosiła 186,68 zł a w tym roku 186,42 zł. W porównaniu do roku ubiegłego 

podatek leśny będzie wynosić mniej o 0,26 zł. JeŜeli Rada nie podejmuje uchwały  

o obniŜeniu średniej ceny skupu drewna przyjętej do naliczenia podatku leśnego to 

będzie przyjęta górna stawka ustalona przez GUS. PowyŜszą propozycję Rada 

powinna przegłosować.  

Pan Przewodniczący Rady zaproponował przyjęcie górnej stawki ustalonej przez 

GUS do ustalenia podatku leśnego poprzez głosowanie.  

W wyniku jawnego głosowania Rada jednogłośnie przyjęła powyŜszą propozycję.  
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Przewodniczący Rady zwrócił się z pytaniem, czy będzie istniała potrzeba odbycia 

sesji w listopadzie? 

Pan Burmistrz Parczewa odpowiedział. Na dzień dzisiejszy nie będzie takiej 

konieczności. 

Pan Przewodniczący Rady zwrócił uwagę, iŜ obowiązkiem pana Burmistrza jest 

złoŜenie projektu budŜetu gminy na rok 2013 do RIO w Lublinie do 15 listopada. 

Pan Burmistrz Parczewa wyjaśnił, iŜ w terminie do 15 listopada będzie 

opracowany projekt budŜetu gminy na 2013r. i zostanie przedłoŜony do RIO  

w Lublinie i Przewodniczącemu Rady. Odpowiedzi na wnioski zgłoszone do 

budŜetu gminy zostaną udzielone po uchwaleniu budŜetu.  

Pan Przewodniczący Rady przypomniał, Ŝe jeszcze w tym roku przed Radą będą 

dwie trudne debaty tj. uchwalenie budŜetu gminy na 2013r. i ustalenie regulacji 

prawnych dotyczących zagospodarowania odpadów komunalnych. Aktualnie trwają 

prace nad przygotowaniem projektów dokumentów dotyczących zagospodarowania 

odpadów i dlatego dzisiaj trudno jest ustalić termin następnej sesji. Proponuję, aby 

posiedzenie komisji odbyło się w innym terminie niŜ sesja. 

Do powyŜszej propozycji radni nie zgłosili sprzeciwu. 

 

Ad. 11 

Po wyczerpaniu porządku obrad pan Henryk Szych – Przewodniczący Rady 

Miejskiej w Parczewie podziękował wszystkim uczestnikom za udział  

w posiedzeniu i dokonał zamknięcia obrad sesji. 

 

     Protokołowała:      Przewodniczący obrad: 

/-/ Danuta Sadłowska         /-/ Henryk Szych 


